
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 9499 
2.  Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Παπανδρέου , σελ.

9503 
3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 9499, 9507, 9508 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 17 Μαρτίου 2025., σελ. 9499 
2. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας: 
i. µε θέµα: «Κρίσιµη κατάσταση λόγω αποδυνάµωσης του

Αναισθησιολογικού Τµήµατος του Γενικού Νοσοκοµείου Κο-
µοτηνής», σελ. 9500 

ii. µε θέµα: « Άµεση ανάγκη για τη σύσταση νοµικού προ-
σώπου δηµοσίου δικαίου ψυχολόγων», σελ. 9503 

iii. µε θέµα: «Για την άµεση στελέχωση του Κοινοτικού Κέ-
ντρου Ψυχικής Υγείας Παιδιών και Εφήβων (ΚοιΚεΨΥΠΕ)
Ηρακλείου (πρώην Ιατροπαιδαγωγικό) και της Παιδοψυχια-
τρικής Κλινικής του ΠΑΓΝΗ», σελ. 9504 

β) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Να απαγορευτεί η κατασκευή και λειτουργία σταθµού
αποθήκευσης-αεριοποίησης υγροποιηµένου φυσικού αερίου
στον Παγασητικό Κόλπο»., σελ. 9506 

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίου νόµου: 
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας, Θρησκευµάτων και

Αθλητισµού και οι Υπουργοί Εθνικής Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Εξωτερικών κατέθεσαν στις 13-3-2025 σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Αθλητικής Συνεργασίας µε-
ταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας της
Αργεντινής», σελ. 9502 

2. Κατάθεση σχεδίου νόµου: 
Οι Υπουργοί Ψηφιακής Διακυβέρνησης, Εθνικής Οικονο-

µίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εσωτερικών, Προστασίας
του Πολίτη, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Ανάπτυξης, Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Δικαιοσύνης, Τουρισµού,
καθώς και ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών κατέθεσαν στις 13-3-2025 σχέδιο νόµου:
«Μέτρα εφαρµογής του Κανονισµού (ΕΕ) 2022/868 (πράξη
για τη διακυβέρνηση δεδοµένων) -Ορισµός αρµόδιας αρχής
για την εφαρµογή του Κανονισµού (ΕΕ) 2024/903 (Κανονι-
σµός για τη διαλειτουργική Ευρώπη) " Ηλεκτρονική εφαρ-
µογή my street" " Ρυθµίσεις για την προώθηση του ψηφιακού
µετασχηµατισµού και λοιπές διατάξεις αρµοδιότητας του
Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης», σελ. 9502 
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Αθήνα, σήµερα στις 14 Μαρτίου 2025, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 9.08’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Καλή σας ηµέρα, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αρχίζει η συνεδρίαση. 

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 13-3-2025
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της �Β’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 13
Μαρτίου 2025, σε ό,τι αφορά την ορκωµοσία, σύµφωνα µε το
άρθρο 33 του Συντάγµατος, του εκλεγέντος Προέδρου της Δη-
µοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Τασούλα)

Πριν εισέλθουµε στη συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων ερωτή-
σεων της Δευτέρας 17 Μαρτίου 2025.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ πρώτου κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 623/8-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ιωαννίνων της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ – Κινήµα-
τος Αλλαγής κ. Ιωάννη Τσίµαρη προς την Υπουργό Παιδείας,
Θρησκευµάτων και Αθλητισµού µε θέµα: «Μετατροπή 34ου Νη-
πιαγωγείου Ιωαννίνων σε Πειραµατικό και οι συµβατικές υποχρε-
ώσεις παραχώρησης του ακινήτου».

2. Η µε αριθµό 636/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία κ. Καλλιόπης Βέττα προς τον Υπουργό Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας µε θέµα: «Ασφυκτιά η Γαλατινή από την
ανεξέλεγκτη αδειοδότηση των ΑΠΕ».

3. Η µε αριθµό 630/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Νικόλαου Καραθανασόπουλου προς τον
Υπουργό Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας µε θέµα:
«Για τις ζηµιές στoν Δήµο Αργοστολίου από τις πληµµύρες την
13η Φεβρουαρίου 2025 - Μέτρα αντιπληµµυρικής προστασίας και
αποκατάστασης - ανακούφισης των πληγέντων στην Τοπική Κοι-
νότητα (Τ.Κ.) Περατάτων της Δηµοτικής Ενότητας (Δ.Ε.) Λειβα-
θούς του Δήµου Αργοστολίου».

4. Η µε αριθµό 619/4-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Σερρών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ελληνικής Λύσης κ.
Κωνσταντίνου Μπούµπα προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μετα-
φορών µε θέµα: «Κατάργηση εκδοτηρίων σε 34 Σιδηροδροµικούς
Σταθµούς σε όλη την Ελλάδα».

5. Η µε αριθµό 628/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Αχαΐας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Αριστεράς
κ. Αθανασίας Αναγνωστοπούλου, προς την Υπουργό Παιδείας,

Θρησκευµάτων και Αθλητισµού µε θέµα: «Αδιαφάνεια και αναξιο-
κρατία στο σύστηµα µεταθέσεων και αποσπάσεων των εκπαιδευ-
τικών των µουσικών σχολείων».

6. Η µε αριθµό 646/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Γεωργίας Κεφαλά προς τον Υπουργό
Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας µε θέµα: «Αστοχίες
στη διαχείριση των ελικοπτέρων τύπου “SUPER PUMA’’ της Πυ-
ροσβεστικής υπηρεσίας και αδιαφανείς πρακτικές».

7. Η µε αριθµό 624/9-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Σπαρτιατών κ.
Αλέξανδρου Ζερβέα προς τον Υπουργό Εξωτερικών µε θέµα: «Το
καθεστώς του Αλ Σάρα σφάζει αµάχους στην Συρία. Κραυγή
αγωνίας από τους Ελληνορθοδόξους της περιοχής».

8. Η µε αριθµό 631/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Β1’ Βορείου Τοµέα Αθηνών κ. Χαράλαµπου Κα-
τσιβαρδά προς την Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλη-
τισµού µε θέµα: «Οικονοµική και υλικοτεχνική υποστήριξη της Ελ-
ληνικής Κοινότητος Μείζονος Μόντρεαλ (ΕΚΜΜ), εις τον Καναδά,
δια την ανέγερση Γυµνασίου Σχολείου».

B. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ δεύτερου κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 625/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δράµας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ – Κινήµατος
Αλλαγής κ. Αναστάσιου Νικολαΐδη προς τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας µε θέµα: «Άµεση άρση των περιορισµών υλοτοµίας εντός
της Ζώνης Ασφάλειας Προκάλυψης (0-500 µ.) της περιοχής των
Δασαρχείων Δράµας και Κάτω Νευροκοπίου και επαναφορά της
εδώ και πάνω από 30 έτη ισχύουσας κατάστασης».

2. Η µε αριθµό 639/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κορινθίας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία κ. Γεωργίου Ψυχογιού προς τον Υπουργό Υγείας
µε θέµα: «Σωστή και πλήρη λειτουργία και όχι εγκατάλειψη του
Πολυδύναµου Περιφερειακού (Π.Π.) Ιατρείου Καλιάνων ζητούν
σύσσωµοι οι τοπικοί φορείς της Δηµοτικής Ενότητας (ΔΕ) Στυµ-
φαλίας».

3. Η µε αριθµό 635/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς
τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών µε θέµα: «Προβλήµατα
ασφαλείας στην κατασκευή της σήραγγας της γραµµής 4 του
Μετρό».

4. Η µε αριθµό 620/4-3-2025 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β2’Δυτικού Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ελ-
ληνικής Λύσης κ. Μαρίας Αθανασίου προς την Υπουργό Εργα-
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σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης µε θέµα: «Ανάγκη για θεσµοθέ-
τηση της προσµέτρησης στις συντάξιµες αποδοχές του χρόνου
εργασίας των συνταξιούχων του Δηµοσίου µε καθεστώς αυτοα-
πασχολούµενου».

5. Η µε αριθµό 647/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση της Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Πλεύσης Ελευθερίας και Βου-
λευτού Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών κ. Ζωής Κωνσταντοπούλου
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη µε θέµα: «Η Αστυνο-
µική Βία απέναντι στην πορεία της 8ης Μάρτη για τα Δικαιώµατα
των Γυναικών».

6. Η µε αριθµό 627/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ – Κινήµα-
τος Αλλαγής κ. Φραγκίσκου Παρασύρη προς τον Υπουργό Υπο-
δοµών και Μεταφορών µε θέµα: «Οδική σύνδεση Αεροδροµίου
Καστελλίου µε Μεσαρά και Νότιο Τµήµα του Ηρακλείου».

7. Η µε αριθµό 640/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Ανατολικής Αττικής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ
-Προοδευτική Συµµαχία κ. Γεώργιου Καραµέρου προς τον Υ-
πουργό Υποδοµών και Μεταφορών µε θέµα: «Απαράδεκτη εξαί-
ρεση θυµάτων του εγκλήµατος στα Τέµπη από τη διαδικασία των
αποζηµιώσεων».

8. Η µε αριθµό 641/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιώς της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου, προς τον Υ-
πουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας µε θέµα: «Πολύ σοβαρές
και επικίνδυνες εξελίξεις µε την Oil One».

9. Η µε αριθµό 621/5-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Ανατολικής Αττικής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Ελλη-
νικής Λύσης κ. Στυλιανού Φωτόπουλου προς τον Υπουργό Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης µε θέµα: «Χωρίς την υποσχεθείσα σύζευ-
ξη µε τις αρµόδιες αρχές και υπηρεσίες η πλατφόρµα δήλωσης
περιουσιακής κατάστασης».

10. Η µε αριθµό 648/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση της Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Πλεύσης Ελευθερίας
και Βουλευτού Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών κ. Ζωής Κωνσταντο-
πούλου προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών µε θέµα:
«Οι πρωθυπουργικές εξαγγελίες για τον σιδηρόδροµο».

11. Η µε αριθµό 642/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Νικόλαου Παππά προς
τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών µε θέµα: «Δα-
σµοί ΗΠΑ στην ΕΕ. Ποια είναι η προετοιµασία της Κυβέρνησης;».

12. Η µε αριθµό 643/10-3-2025 Επίκαιρη Ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία κ. Χαράλαµπου Μαµουλάκη προς τον
Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών µε θέµα: «O κίν-
δυνος απώλειας πόρων από το Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτι-
κότητας προ των πυλών».

13. Η µε αριθµό 644/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λάρισας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία κ. Βασίλειου Κόκκαλη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων µε θέµα: «Ελλιπής ενηµέ-
ρωση και στενά χρονικά περιθώρια αποκλείουν πληττόµενες καλ-
λιέργειες από το Μέτρο 23».

14. Η µε αριθµό 645/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Κορινθίας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία κ. Γεώργιου Ψυχογιού προς τον Υπουργό
Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας µε θέµα: «Άρση
Επικινδυνότητας για το χωριό της Βρίσας».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση
των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Με έγγραφό της η Γενική Γραµµατέας Νοµικών Κοινοβουλευ-
τικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα τα εξής:

«Με την παρούσα σάς ενηµερώνουµε σχετικά µε τη συζήτηση
των επίκαιρων ερωτήσεων στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού
ελέγχου την Παρασκευή 14 Μαρτίου 2025 ότι οι επίκαιρες ερω-
τήσεις που θα συζητηθούν είναι οι εξής: 

Η υπ’ αριθµόν 626/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση θα απαντηθεί

από τον Υπουργό Υγείας κ. Σπυρίδωνα-Άδωνι Γεωργιάδη, οι υπ’
αριθµόν 633/10-3-2025 και 638/10-3-2025 επίκαιρες ερωτήσεις
θα απαντηθούν από τον Υφυπουργό Υγείας κ. Δηµήτρη Βαρτζό-
πουλο και η υπ’ αριθµόν 632/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση θα
απαντηθεί από την Υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ.
Αλεξάνδρα Σδούκου.

Παρακαλούµε, όπως προβείτε στις δέουσες ενέργειες, προ-
κειµένου να ενηµερωθούν τόσο ο Προεδρεύων της διαδικασίας
όσο και οι ερωτώντες Βουλευτές.»

Ξεκινάµε µε την πρώτη µε αριθµό 626/10-3-2025 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ροδόπης της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ -Κινήµατος Αλλαγής κ. Ιλχάν Αχµέτ
προς τον Υπουργό Υγείας µε θέµα: «Κρίσιµη κατάσταση λόγω
αποδυνάµωσης του Αναισθησιολογικού Τµήµατος του Γενικού
Νοσοκοµείου Κοµοτηνής».

Παρακαλώ, έχετε τον λόγο.
ΙΛΧΑΝ ΑΧΜΕΤ: Καληµέρα, κύριε Πρόεδρε, καληµέρα κύριοι

Υπουργοί.
Κύριε Υπουργέ µου, καληµέρα. Αν και στη δευτερολογία µου

θα αναφερθώ για την τραγική κατάσταση που επικρατεί και την
πλήρη εγκατάλειψη των νοσοκοµείων στην Περιφέρεια Ανατολι-
κής Μακεδονίας και Θράκης και στα πέντε νοσοκοµεία, τώρα θα
αναφερθώ στη συγκεκριµένη επίκαιρη ερώτηση.

Κύριε Υπουργέ, στο Σισµανόγλειο Γενικό Νοσοκοµείο Κοµοτη-
νής υπάρχει έντονη ανησυχία για την κατάσταση που έχει δια-
µορφωθεί στο Αναισθησιολογικό Τµήµα, λόγω της συστηµατικής
µετακίνησης γιατρών προς το Νοσοκοµείο Ξάνθης. Ξέρετε, πρό-
κειται για µια τακτική του Υπουργείου Υγείας, η οποία είναι, όµως,
εξαιρετικά επικίνδυνη τόσο για τους ασθενείς, αλλά και για τους
ίδιους τους γιατρούς, απειλώντας τη λειτουργία του ίδιου του
ΕΣΥ.

Προς τούτο σας επισηµαίνω ότι το Γενικό Νοσοκοµείο Κοµο-
τηνής έχει, ήδη, υποστεί σηµαντική αφαίµαξη προσωπικού προς
το Νοσοκοµείο Ξάνθης, µέσω µακροχρόνιας απόσπασης γιατρού
αναισθησιολόγου, καθώς και µε συνεχείς ηµερήσιες µετακινήσεις
γιατρών άλλων ειδικοτήτων. Όµως, το Αναισθησιολογικό Τµήµα
του Νοσοκοµείου Κοµοτηνής αναγνωρίζεται σήµερα ως άκρως
πετυχηµένο, το οποίο δίνει καινοτόµες λύσεις και εξυπηρετεί
τους πολίτες, ιδίως ασθενείς και µε το Κέντρο Πόνου, το οποίο
έχει και ραγδαία αύξηση του αριθµού των τακτικών χειρουρ-
γείων, καθώς εξυπηρετεί και επείγοντα περιστατικά. Όµως, αυτή
η βίαιη µετακίνηση προσωπικού και η κατ’ εξακολούθηση κάλυψη
αναγκών του γειτονικού Νοµού Ξάνθης από το προσωπικό του
Αναισθησιολογικού Τµήµατος είναι κατ’ αρχάς µια πολιτική πρά-
ξη δική σας, δηλαδή του Υπουργείου Υγείας.

Με δεδοµένο ότι, παρά τις επανειληµµένες προκηρύξεις στο
Νοσοκοµείο Ξάνθης, δεν ανταποκρίνονται και δεν γίνονται δεκτές
αυτές οι προσλήψεις, το πρόβληµα γίνεται όλο και µεγαλύτερο.

Ερωτάστε: Κατ’ αρχάς, προτίθεστε να αποφασίσετε άµεσα την
οριστική παύση της µετακίνησης αναισθησιολόγων από το Γενικό
Νοσοκοµείο Κοµοτηνής στην Ξάνθη, για την προστασία του Αναι-
σθησιολογικού Τµήµατος, το οποίο αποτελεί βασικό πυλώνα για
τη δηµόσια υγεία στην περιοχή;

Δεύτερον, τι προτίθεστε να κάνετε για την άµεση στελέχωση
του Νοσοκοµείου Ξάνθης;

Κύριε Υπουργέ, πριν ολοκληρώσω, θέλω να σας προλάβω να
σας πω ότι δύο αναισθησιολόγοι -γιατί µαντεύω τι θα απαντή-
σετε- του Νοσοκοµείου Κοµοτηνής δέχτηκαν -σας ενηµερώνω-
να µετακινηθούν και να κάνουν δύο εφηµερίες για τους µήνες
Μάρτιο και Απρίλιο στο Νοσοκοµείο της Ξάνθης. Δέχτηκαν, δεί-
χνοντας το µέγεθος της επαγγελµατικής τους συνέπειας και της
κοινωνικής τους ευαισθησίας.

Όµως, τον µήνα Μάιο αυτά τελειώνουν, καθώς οι ώρες πλέον
δεν θα µπορούν να καλύπτουν την υπηρεσία τους και το Νοσο-
κοµείο Κοµοτηνής κινδυνεύει κατ’ αυτόν τον τρόπο να µείνει ξε-
κρέµαστο, οπότε περιµένει η τοπική κοινωνία µία απάντηση από
εσάς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Αχµέτ.

Θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ. Άδωνις Γεωργιάδης.
Παρακαλώ, έχετε τον λόγο.
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ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κατ’
αρχάς, κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ για την ερώτηση. Επειδή ξέ-
ρετε ότι σας εκτιµώ πραγµατικά και για το ήθος σας και για την
εν γένει κοινοβουλευτική παρουσία, που είναι -θα µου επιτρέψετε
αν µπορώ να το πω- αρίστη, το λέω ως συνάδελφος προς συνά-
δελφο -να µην παρεξηγηθώ-, νοµίζω ότι η φράση «είναι διαλυ-
µένα όλα τα νοσοκοµεία» είναι υπερβολική. Εγώ δέχοµαι ότι τα
νοσοκοµεία στην περιφέρεια και προφανώς στην Περιφέρεια Μα-
κεδονίας και Θράκης έχουν προβλήµατα, όπως έχουν προβλή-
µατα γενικά τα περιφερειακά νοσοκοµεία. Ιδιαίτερα δε στην
Ξάνθη, όπως ξέρετε, έχουµε κάνει µια πολύ µεγάλη προσπάθεια
ως Υπουργείο Υγείας.

Η Ξάνθη ήταν µία από τις περιοχές, κύριε Πρόεδρε, για τις
οποίες νοµοθετήσαµε όλα τα επιδόµατα των άγονων περιοχών.
Προκηρύξαµε πάρα πολλές θέσεις µέσω των άγονων διαγωνι-
σµών. Βρήκαµε πολλούς γιατρούς και έχουµε ενισχύσει κατά
πολύ το ιατρικό προσωπικό της Ξάνθης. Τα αναλυτικά στοιχεία
θα τα έχω σε λίγο και θα τα πω στη δευτερολογία µου, για να
είναι καταγεγραµµένα στη Βουλή. Έχουµε αυξήσει τον προϋπο-
λογισµό του νοσοκοµείου και το τεράστιο πρόβληµα που είχαµε
µέχρι την ηµέρα που πήγα στο Υπουργείο Υγείας µε τις εφηµε-
ρίες στην Ξάνθη που δεν έβγαιναν, αν θυµάστε, έχει σε µεγάλο
βαθµό θεραπευτεί. Μάλιστα, πρέπει να πω ότι µε τη φασαρία που
ακούγαµε πέρυσι το καλοκαίρι µε τον νόµο που ψηφίσαµε για
τους γιατρούς και ο Ιατρικός Σύλλογος Ξάνθης -θα το πω αυτό-
«έβαλε πλάτη» στο νοσοκοµείο στις κρίσιµές του ώρες.

Άρα, δεν νοµίζω ότι είναι δίκαιη µια κριτική προς εµένα ειδικά,
ότι ως Υπουργός Υγείας έχω αδιαφορήσει γι’ αυτό το νοσοκο-
µείο. Αντιθέτως, έχω ασχοληθεί πολύ µε αυτό το νοσοκοµείο.
Επαναλαµβάνω, τα υπόλοιπα θέµατα θα τα αναφέρω στη δευτε-
ρολογία µου.

Έρχοµαι, όµως, τώρα στους αναισθησιολόγους που ειδικά µου
λέτε. Πρώτα απ’ όλα, να πω ότι οι αναισθησιολόγοι, ως ειδικότητα
είναι µία από τις πιο βασικά ελλείπουσες ειδικότητες του ΕΣΥ,
οριζόντια και κάθετα. Εδώ να υπενθυµίσω ότι για να αντιµετωπί-
σουµε αυτό το έλλειµµα, έχουµε αυξήσει κατά πολύ ειδικά τα επι-
δόµατα στους αναισθησιολόγους, έχουµε προκηρύξει πάρα
πολλές θέσεις µελών ΔΕΠ αναισθησιολόγων, για να προσελκύ-
σουµε αναισθησιολόγους, και έχουµε κάνει τις παράλληλες ειδι-
κότητες για τους αναισθησιολόγους για να προσελκύσουµε
ακόµα περισσότερους ειδικευόµενους αναισθησιολόγους, γιατί
αντιλαµβανόµαστε ότι στην ειδικότητα αυτή αντιµετωπίζουµε
πραγµατικό πρόβληµα. Και, όπως έχει πει και επισήµως η εται-
ρεία των αναισθησιολόγων, έχουµε µεγάλη πρόοδο το 2024.
Πάµε καλύτερα γενικά απ’ ό,τι πηγαίναµε µέχρι το 2023. Αν αυτός
ο ρυθµός ισχύσει για το 2025 και το 2026, τότε το 2026 θα έχουµε
πλέον πολλούς καινούργιους αναισθησιολόγους που θα βγουν
από τις σχολές. Εκεί θα µπορούµε πια να µιλάµε για µια πιο ριζική
αντιµετώπιση του προβλήµατος.

Πάµε τώρα να πούµε για τις µετακινήσεις ειδικά για την Ξάνθη.
Οι µετακινήσεις πραγµατοποιούνται προκειµένου να καλυφθούν
τα κενά στο πρόγραµµα εφηµέρευσης του Αναισθησιολογικού
Τµήµατος του Γενικού Νοσοκοµείου Ξάνθης. Εν προκειµένω, για
τον µήνα Φεβρουάριο του 2025 µετακινήθηκαν ιατροί ειδικότητας
Αναισθησιολογίας του Γενικού Νοσοκοµείου Κοµοτηνής στο Γε-
νικό Νοσοκοµείο Ξάνθης για την κάλυψη δύο εφηµεριών –είναι
αυτό που µου είπατε πριν δηλαδή- ενώ για τον µήνα Μάρτιο οι
µετακινήσεις αφορούν επίσης την κάλυψη δύο εφηµεριών.

Σηµειώνεται ότι, σύµφωνα µε τον ισχύοντα Οργανισµό του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Ξάνθης, οι προβλεπόµενες θέσεις ιατρών
κλάδου ΕΣΥ ειδικότητας Αναισθησιολογίας είναι επτά, εκ των
οποίων καλυµµένες σήµερα είναι µόνο οι δύο. Οι προβλεπόµενες
θέσεις ιατρών είναι µόνο τέσσερις, οι οποίες είναι όλες καλυµµέ-
νες, ενώ επίσης παρέχει τις υπηρεσίες της και µία ειδικευόµενη
γιατρός µε παράταση παραµονής. Συνεπώς, τα κενά στο πρό-
γραµµα εφηµέρευσης καλύπτονται από µετακινηµένους για-
τρούς άλλων νοσοκοµείων, ενώ οι µετακινήσεις ιατρικού
στρατιωτικού προσωπικού, όπως ξέρετε, έληξαν στις 31-1-2025,
σύµφωνα µε έγγραφο του Γενικού Στρατιωτικού Νοσοκοµείου
Εκπαιδεύσεως, που µας είπε ότι αδυνατεί να διαθέσει την πα-
ρούσα χρονική στιγµή οποιονδήποτε ιατρό ειδικότητας Παθολο-

γίας και Αναισθησιολογίας.
Άρα, τι έχουµε να αντιµετωπίσουµε; Έχουµε τις Ένοπλες Δυ-

νάµεις που παραδοσιακά ενίσχυαν το προσωπικό, και που µας
δηλώνουν ότι αυτήν τη στιγµή δεν µπορούν να το κάνουν. Άρα,
ενισχύουν τα κενά. Έχουµε προσκλήσεις, µε τα επιδόµατα των
άγονων και τα επιδόµατα των αναισθησιολόγων –έχουµε και επι-
πλέον επίδοµα- που έχουν προκηρυχθεί δύο φορές και δεν έχουν
καλυφθεί προς το παρόν. Θα προκηρυχθούν την άλλη εβδοµάδα.
Και έχουµε πρόβληµα στην εφηµέρευση.

Πώς γίνεται να βγάλουµε εφηµερίες εάν δεν µετακινηθεί το
προσωπικό από άλλα νοσοκοµεία; Αν εσείς έχετε να µου προτεί-
νετε έναν άλλο τρόπο, να το κάνουµε. Πάντως για να το ξέρετε,
θα σας πω το εξής. Στην πρόσκληση των άγονων περιοχών που
θα βγάλουµε την άλλη εβδοµάδα, εκ νέου συµπεριλαµβάνεται και
η Ξάνθη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Παρακαλώ, κύριε Αχµέτ, έχετε τον λόγο.
ΙΛΧΑΝ ΑΧΜΕΤ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ πολύ για τα καλά σας

λόγια. Ξέρετε ότι αυτή η εκτίµηση είναι αµοιβαία, και το λέω και
ως συνάδελφος. Και πραγµατικά αναγνωρίζω ότι όλοι µε καλή
πρόθεση βρισκόµαστε σε αυτήν την Αίθουσα και προσπαθούµε
να βοηθήσουµε τους συµπολίτες µας. 

Όµως, κύριε Υπουργέ, πριν από τρεις ηµέρες, στις 11 Μαρτίου
2025, εκδόθηκε ένα δελτίο Τύπου, το οποίο θα καταθέσω στα
Πρακτικά, όλων των Ιατρικών Συλλόγων της Ανατολικής Μακεδο-
νίας και Θράκης, και των πέντε, και της Δράµας, της Καβάλας,
της Ξάνθης, της Ροδόπης, οι οποίοι ιατρικοί σύλλογοι σάς λένε
τα εξής. Καλούνε εσάς, το Υπουργείο Υγείας, καθώς και την 4η

ΥΠΕ, σε διάλογο και να καθίσετε να δείτε κάποια θέµατα. Λένε
στο δελτίο Τύπου ότι επανειληµµένες φορές το ζητούσαν αυτό,
αλλά απάντηση δεν πήραν.

Οπότε, εγώ ως Βουλευτής του νοµού θα ήθελα -και ξέρω ότι
είστε ευαίσθητος, και πρέπει να είστε- αυτή η συνάντηση να γίνει
οπωσδήποτε. Οι συγκεκριµένοι ιατρικοί σύλλογοι σάς αναφέρουν
συγκεκριµένα για την υποστελέχωση του ιατρικού προσωπικού,
για τις αδυναµίες που υπάρχουν στη Δράµα και στην Ξάνθη και
στην Ορεστιάδα, και σας αναφέρουν πώς αυτό επηρεάζει τη Ρο-
δόπη. Μιλάνε για κρατική αδράνεια. Όλα αυτά τα λένε αυτοί οι
ίδιοι ιατρικοί σύλλογοι.

Σαφέστατα και στην πανδηµία και µετά τον χρόνο βοήθησαν
όλοι οι ιατρικοί σύλλογοι, όµως δεν µπορεί να στηρίζεται µονίµως
στο φιλότιµο των εργαζοµένων, των νοσηλευτών και των ιατρών,
η λειτουργία ενός νοσοκοµείου. Δεν µπορεί να στηρίζεται εκεί.
Πρέπει να βρείτε εσείς σαν πολιτική ηγεσία οπωσδήποτε έναν
τρόπο, ίσως µε ιδιαίτερα κίνητρα, να δεχτούν οι γιατροί να στε-
λεχώσουν αυτά τα νοσοκοµεία.

Αναφέρατε πριν από λίγο ότι την άλλη εβδοµάδα θα γίνει ξανά
προκήρυξη. Αυτό είναι ευχάριστο. Μας ακούνε σήµερα πάρα
πολλοί γιατροί, και νέοι που θα αποφοιτήσουν από τα πανεπιστή-
µια και θα ενδιαφερθούν να έρθουν στην ακριτική Θράκη. Όµως,
οι αδυναµίες στο νοσοκοµείο µας είναι πασιφανείς. 

Περιµένουµε βέβαια, οι Ροδοπαίοι και οι Ροδοπίτισσες, να ολο-
κληρωθεί το µεγάλο έργο µε δωρεά του Ιδρύµατος Σταύρος
Νιάρχος, το νέο νοσοκοµείο, το κόσµηµα, που θα γίνει στην Κο-
µοτηνή. Και αυτό το νοσοκοµείο που θα γίνει το καινούργιο ελπί-
ζουµε να µην αντιµετωπίζει πάλι τα ίδια προβλήµατα στελέχωσης,
όπως βέβαια είναι και η δέσµευση από τη Σύµβαση µε το Ίδρυµα
Ωνάση.

Οπότε, νοµίζω ότι κάθε επένδυση σήµερα στο νοσοκοµείο της
Κοµοτηνής έχει ως άµεσο πρακτικό αποτέλεσµα, αυτή η επέν-
δυση η ιατρική, σε προσωπικό, να στελεχώσει και το µεγάλο αυτό
δηµόσιο νοσοκοµείο, το οποίο νοµίζω ότι θα είναι ένα από τα µε-
γαλύτερα νοσοκοµεία στα Βαλκάνια, έτσι όπως φαίνεται τουλά-
χιστον στις προδιαγραφές ίδρυσής του.

Οπότε, κύριε Υπουργέ, στη δευτερολογία σας θα ήθελα συ-
γκεκριµένα να µας πείτε για να ακούσουν οι νοσηλευτές και οι
γιατροί και των πέντε περιφερειών, ποια συγκεκριµένα µέτρα
σκέφτεστε. Πείτε µας και πώς θα γίνουν αυτές οι προκηρύξεις.
Και να πείτε, αν πάλι µέσω αυτών των προκηρύξεων, δεν έχουµε
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γιατρούς, δεν έρθουν, θα µπορεί να δουλέψει µε επικουρικούς;
Να µας πείτε πώς µπορεί να δουλέψει. Να µας πείτε και τι µπορεί
να γίνει ώστε αυτή η ασφυξία στα νοσοκοµεία να τελειώσει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιλχάν Αχµέτ καταθέτει για τα

Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δε-

σµεύτηκα στη δευτερολογία µου να σας πω τα στοιχεία, και να
κρίνετε εσείς και ο ελληνικός λαός κύριε Πρόεδρε, αν προσπα-
θούµε να κάνουµε το καθήκον µας ή όχι.

Σε σύγκριση ιατρικού προσωπικού τον Δεκέµβριο του 2019, µε
τον Δεκέµβριο του 2024 για το Νοσοκοµείο Ξάνθης διαπιστώ-
νουµε: Συν επτά ιατροί µέχρι τον Δεκέµβρη του 2023 και συν δε-
κατέσσερις γιατροί µέχρι τον Δεκέµβριο του 2024. Δηλαδή µόνο
στη θητεία µου, κύριε Πρόεδρε, το Νοσοκοµείο Ξάνθης πήρε συν
δεκατέσσερις γιατρούς. Επίσης, το νοσηλευτικό προσωπικό είναι
συν δύο, δεν είναι ιδιαίτερα πολύ, πάντως δεν είναι µείον. Και το
λοιπό προσωπικό είναι συν σαράντα τρεις. 

Άρα, το προσωπικό του Νοσοκοµείου Ξάνθης σήµερα είναι πε-
ρισσότερο από ό,τι την ηµέρα που παραλάβαµε, και ειδικά το
2024, που ήταν η χρονιά της δικιάς µου ευθύνης, έχει πάρει τη
µεγαλύτερή του ενίσχυση. Άρα, προφανώς µε ενδιαφέρει το νο-
σοκοµείο αυτό.

Να σας πω ότι κάναµε προκήρυξη τον Οκτώβριο του 2024 µε
τις άγονες, έξι θέσεις. Οι τρεις θέσεις καλύφθηκαν, οι τρεις µέ-
νανε άγονες. Τον Δεκέµβριο του 2024 προκηρύξαµε άλλη µία
θέση και ανέλαβε άρα τέσσερις. Τώρα κάνουµε έξι θέσεις προ-
κήρυξη, την άλλη εβδοµάδα. Ποιες είναι οι έξι θέσεις; Είναι δύο
εσωτερικής παθολογίας, δύο αναισθησιολογίας, µία ορθοπεδική
και τραυµατολογία και µία χειρουργική. 

ΙΛΧΑΝ ΑΧΜΕΤ: Είναι καλό αυτό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι

καλό.
Δεν ξέρω πόσες θα καλυφθούν. Όµως σας ξαναλέω ότι µέσα

σε έναν χρόνο που ανέλαβα την ευθύνη του Υπουργείου, ειδικά
για την Ξάνθη, έχουµε προσλάβει συν δεκατέσσερις γιατρούς.
Τώρα βάζουµε άλλες έξι θέσεις µε πολύ ισχυρά κίνητρα, τα µε-
γαλύτερα που έχουµε δώσει ποτέ. 

Άρα, αυτό αποδεικνύει ότι καθόλου δεν περιµένουµε µόνο οι
γιατροί και οι ιατρικοί σύλλογοι να βοηθήσουνε. Φυσικά σε µία
δυσκολία πρέπει να βοηθάνε και αυτοί. Δεν είναι ντροπή, ούτε
είναι κακό. Μια κοινωνία πρέπει να έχει και µια αλληλεγγύη και
το κράτος δεν µπορεί πάντα να τα κάνει όλα. Μπορεί και κάποια
στιγµή να µην µπορεί να κάνει κάτι. Αυτό δεν σηµαίνει ότι είναι
ντροπή να βοηθήσει ο ιατρικός σύλλογος, για αυτό άλλωστε και
το νοµοθέτησα. Δεν σηµαίνει, όµως, από την άλλη ότι το κράτος
θα περιµένει τον ιατρικό σύλλογο µόνο. Εδώ, όµως, έχουµε
έµπρακτη απόδειξη ότι το Υπουργείο Υγείας, ο Υπουργός και το
κράτος ενδιαφέρονται.

Και να πούµε και κάτι ακόµα. Μου είπατε γενικά. Δεν µπορώ
να σας κάνω ανάλυση όλης της περιφέρειας γιατί δεν µου φτάνει
ο χρόνος. Με τη Δράµα έχουµε πιο µεγάλο πρόβληµα απ’ ό,τι µε
την Ξάνθη. Στη Δράµα έχουµε κάνει πολλές προκηρύξεις, για
τους παθολόγους µιλάω πάντα, και είναι πάντα άγονες. Και έτσι
το Νοσοκοµείο Δράµας έχει µεγάλο πρόβληµα στην εφηµερία
στην παθολογική. 

Για τη Δράµα στο γραφείο µου πριν από µέρες ήρθε ο ιατρικός
σύλλογος, µαζί µε τον κ. Κυριαζίδη, ήρθαν µαζί µε τον αντιπερι-
φερειάρχη, µε τον Πρόεδρο του ιατρικού συλλόγου, µε τον Πρό-
εδρο του νοσοκοµείου και βγάλαµε σχέδιο, και µου είπαν τι
πιστεύουν ότι πρέπει να κάνω για να πετύχει. Είχαν µαζί τον ΥΠΕ-
άρχη. Αυτά που µας είπανε για τις κλινικές, τα κάναµε. Και τώρα
βγάζουµε στην προκήρυξη όλες τις θέσεις που µας ζητήσανε για
το νοσοκοµείο. Δηλαδή ήρθε ο σύλλογος και µας είπε ότι: «Εµείς
πιστεύουµε ότι για να πιάσουµε τις θέσεις που θέλετε, θέλουµε
ένα, δύο, τρία, τέσσερα». Τα κάναµε και τα τέσσερα. Θα δούµε

αν θα πιάσουµε τις θέσεις. Δεν το ξέρω αυτό. 
Εγώ δεν είµαι θαυµατοποιός, αλλά ακούω γενικά. Δεν είναι το

γραφείο µου κλειστό, κύριε συνάδελφε, ούτε αρνούµαι τον διά-
λογο µε τους εργαζόµενους, παρά την εντύπωση που υπάρχει.
Το ανάποδο. Μάλιστα, ήταν και λίγο εντυπωσιακό το ότι όταν
έφυγε ο σύλλογος, που δεν είναι προσκείµενος στη Νέα Δηµο-
κρατία, έβγαλε ανακοίνωση ότι «εντυπωσιαστήκαµε, δεν περιµέ-
ναµε ότι θα είχαµε τέτοια υποδοχή στο Υπουργείο Υγείας».
Κακώς δεν το περίµεναν, γιατί το Υπουργείο Υγείας δικό τους
Υπουργείο είναι. Το Υπουργείο Υγείας, κύριε συνάδελφε, δεν
είναι του Υπουργού. Των γιατρών, των νοσηλευτών, των ασθενών
είναι. Ο Υπουργός έρχεται και παρέρχεται. 

Άρα, λοιπόν, ενδιαφερόµαστε για το Νοσοκοµείο Ξάνθης
εµπράκτως. Στους αναισθησιολόγους έχουµε πραγµατικό πρό-
βληµα. Επαναπροκηρύσσουµε άλλες δύο θέσεις αναισθησιολό-
γων τώρα. Εάν τα καταφέρουµε, θα έχουµε µεγάλη βελτίωση.
Εάν όχι, θα τις ξαναπροκηρύξουµε. Εδώ είµαστε να σκεφτούµε
και επιπλέον κίνητρα, αν και επαναλαµβάνω ότι στους αναισθη-
σιολόγους τα κίνητρα είναι ήδη πολύ µεγάλα, γιατί έχουµε και
επιπλέον ειδικό κίνητρο για τους αναισθησιολόγους και τα άγονα
που είναι διπλά για την ειδικότητα της αναισθησιολογίας. 

Τα χρήµατα είναι αρκετά, δεν είναι λίγα πια. Δεν µιλάµε για δια-
κόσια και τριακόσια ευρώ παραπάνω, κύριε Πρόεδρε. Μιλάµε ότι
για έναν αναισθησιολόγο σε άγονη περιοχή είναι συν 7.200 τον
χρόνο που παίρνουν οι άγονες περιοχές και συν το επίδοµα του
αναισθησιολόγου που είναι άλλα 10.000 τον χρόνο. Εντάξει, δεν
είµαστε Ελβετία ούτε Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα. Είµαστε Ελ-
λάδα. Έχουµε κάποιες συγκεκριµένες δυνατότητες οικονοµικές.
Πάντως έχουµε δώσει µεγάλα κίνητρα για να πάνε αναισθησιο-
λόγοι σε περιοχές όπως η Ξάνθη και θα είµαστε πολύ επίµονοι,
µε συνεχείς προκηρύξεις, µέχρι να φτάσουµε στον σκοπό µας.
Σας διαβεβαιώνω ότι αυτό µας ενδιαφέρει.

Τέλος, πράγµατι όταν µέσα στο 2027 γίνει η παραλαβή του
νέου Νοσοκοµείου Ξάνθης από τη δωρεά του Ιδρύµατος Σταύ-
ρος Νιάρχος, δεν έχω αµφιβολία ότι όλη η υγειονοµική περί-
θαλψη στην ανατολική Μακεδονία και Θράκη θα είναι διαφο-
ρετική, γιατί το νοσοκοµείο αυτό δεν θα είναι απλώς ένα ακόµα
νοσοκοµείο. Θα είναι το µεγαλύτερο νοσοκοµείο µε διαφορά της
περιοχής, µε τα πιο σύγχρονα µηχανήµατα και τον πιο σύγχρονο
εξοπλισµό που µπορεί να φανταστεί άνθρωπος. Δέσµευση του
κράτους για να µας κάνει το Ίδρυµα Σταύρος Νιάρχος τη δωρεά
είναι εµείς να το στελεχώσουµε, άρα θα έχει και πολύ προσωπικό. 

Επειδή, όπως ξέρετε, θα έχει και το νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού
δικαίου, γιατί το σύστηµα των νοσοκοµείων του «Σταύρος Νιάρ-
χος» θα είναι όπως το Ωνάσειο, δηλαδή αυτού του τύπου τα νο-
σοκοµεία, εκεί έχουµε και άλλες δηµοσιονοµικές δυνατότητες να
δίνουµε κίνητρα, άρα, είµαι βέβαιος πως η λειτουργία του νοσο-
κοµείου αυτού εκεί θα αλλάξει τελείως τον τρόπο προσβάσεως
στην υγεία στην περιοχή. 

Δεν σας κρύβω ότι είµαι πολύ περήφανος που εγώ, επί θητείας
µου, συµβάλλω για να γίνει αυτό, γιατί η Θράκη είναι µια περιοχή
που µας ενδιαφέρει, κύριε συνάδελφε, να έχει υψηλές παρεχό-
µενες υπηρεσίες υγείας και είµαι περήφανος που αυτή η Κυβέρ-
νηση θα καταφέρει αυτό να το κάνει πράξη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι ο
Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητι-
σµού και οι Υπουργοί Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών και
Εξωτερικών κατέθεσαν στις 13-3-2025 σχέδιο νόµου: «Κύρωση
της Συµφωνίας Αθλητικής Συνεργασίας µεταξύ της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας της Αργεντινής».

Επίσης, οι Υπουργοί Ψηφιακής Διακυβέρνησης, Εθνικής Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εσωτερικών, Προστασίας
του Πολίτη, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Ανάπτυξης, Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, Δικαιοσύνης, Τουρισµού, καθώς και
ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών
κατέθεσαν στις 13-3-2025 σχέδιο νόµου: «Μέτρα εφαρµογής του
Κανονισµού (ΕΕ) 2022/868 (πράξη για τη διακυβέρνηση δεδοµέ-
νων) – Ορισµός αρµόδιας αρχής για την εφαρµογή του Κανονι-
σµού (ΕΕ) 2024/903 (Κανονισµός για τη διαλειτουργική Ευρώπη)
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– Ηλεκτρονική εφαρµογή “my street” – Ρυθµίσεις για την προ-
ώθηση του ψηφιακού µετασχηµατισµού και λοιπές διατάξεις αρ-
µοδιότητας του Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Επίσης, ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Παπανδρέου ζητεί άδεια ολι-

γοήµερης απουσίας στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια. 
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 638/10-3-2025 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική Συµµαχία
κ. Αικατερίνης Νοτοπούλου προς τον Υπουργό Υγείας µε θέµα:
«Άµεση ανάγκη για τη σύσταση νοµικού προσώπου δηµοσίου δι-
καίου ψυχολόγων».

Κυρία Νοτοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΝΟΤΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. Καληµέρα, κύριε Υπουργέ.
Βρισκόµαστε σήµερα εδώ για να συζητήσουµε και να µετα-

φέρω το αίτηµα των συναδέλφων µου ψυχολόγων, αλλά και την
αγωνία τους σε σχέση µε την πλήρη ρύθµιση του επαγγέλµατος
του ψυχολόγου κατά τα πλέον σύγχρονα ευρωπαϊκά πρότυπα,
τη θεσµική κατοχύρωση και την οργάνωση του επαγγέλµατος
και, φυσικά, την ενίσχυση των υπηρεσιών ψυχικής υγείας. Γνω-
ρίζετε πως το ζήτηµα είναι εξαιρετικά σηµαντικό, οπότε είµαι εδώ
για να ρωτήσω τις προθέσεις σας, συγκεκριµένα, για τη σύσταση
ενός νοµικού προσώπου δηµοσίου δικαίου ψυχολόγων. Το επάγ-
γελµα του ψυχολόγου είναι ζήτηµα δηµοσίου συµφέροντος, είναι
ζήτηµα δηµοσίου δικαίου και άρα, είναι επιτακτική ανάγκη η σύ-
σταση ενός νοµικού προσώπου δηµοσίου δικαίου.

Ο τοµέας της ψυχολογίας και, φυσικά, η άσκηση του επαγγέλ-
µατος από ψυχολόγους που παρέχουν υπηρεσίες ψυχικής υγείας
είτε ως αυτοαπασχολούµενοι είτε ως εργαζόµενοι σε δοµές ψυ-
χικής υγείας, ιδιωτικά ή δηµόσια, διακρίνεται σήµερα, όπως γνω-
ρίζουµε, σχεδόν από πλήρη ρευστότητα. Δεν υπάρχουν επαρκείς
ρυθµίσεις, ειδικές ρυθµίσεις που να ρυθµίζουν τα δικαιώµατα,
αλλά και τις υποχρεώσεις των επαγγελµατιών και, φυσικά, την
παροχή κατάλληλων ψυχολογικών υπηρεσιών στο κοινό. 

Αναφέροµαι στη σύσταση νοµικού προσώπου δηµοσίου δι-
καίου Ελλάδας ως µία επιτακτική ανάγκη, αλλά και ως ένα χρόνιο
αίτηµα -είναι σε γνώση σας- των ψυχολόγων, αλλά και των ακα-
δηµαϊκών ψυχολογίας της χώρας µας, των εργαζοµένων σε
δοµές και των αυτοαπασχολούµενων. 

Όπως γνωρίζετε, έχει κατατεθεί ένα σχέδιο νόµου ήδη από το
2008, το οποίο, βέβαια, δεν τελεσφόρησε. Από τότε µέχρι σή-
µερα έχουν γίνει πάρα πολλές προσπάθειες είτε οργανωµένες
είτε ως πρωτοβουλίες. Η Ελληνική Ψυχολογική Εταιρεία έχει
πάρει συγκεκριµένες πρωτοβουλίες. Έχει καταθέσει την πρό-
ταση σε εσάς ήδη από το 2023 και µια πιο συγκεκριµένη πρόταση
το 2024, η οποία παρουσιάστηκε και στο ευρύ κοινό µέσα από
την ηµερίδα που έγινε την προηγούµενη χρονιά. Ταυτόχρονα,
υπάρχει και το αίτηµά τους προς όλους τους Προέδρους των Κοι-
νοβουλευτικών Οµάδων για να συζητηθεί το θέµα. Θα το κατα-
θέσω στα Πρακτικά. 

Από την άλλη µεριά υπάρχουν και πρωτοβουλίες νέων επιστη-
µόνων ή φοιτητών ψυχολογίας. Αναφέροµαι στην πρωτοβουλία
σύστασης νοµικού προσώπου δηµοσίου δικαίου ψυχολόγων Ελ-
λάδας, µια συγκεκριµένη πρόταση, ένα ηλεκτρονικό ψήφισµα το
οποίο γνωρίζω ότι έχετε, είναι δηµόσιο, έχει συνυπογράφοντα 22
µέλη ΔΕΠ και πάνω από 3.000 υπογραφές επαγγελµατιών και
φοιτητών ψυχολογίας, το οποίο µάλλον έχει µείνει στα χαρτιά. 

Σκοπός όλων αυτών των πρωτοβουλιών είναι να ρυθµιστεί πε-
ραιτέρω το επάγγελµα του ψυχολόγου, αλλά να υπάρχει και η
δυνατότητα συστηµατικής, ουσιαστικής και τεκµηριωµένης πα-
ρακολούθησης της επαγγελµατικής δραστηριότητας των µελών
του. Μιλάµε δηλαδή, για την πρόσβαση όλων των πολιτών και,
φυσικά, της πολιτείας και, φυσικά, των επαγγελµατιών σε ένα ενι-
αίο µητρώο υποχρεωτικά αυτήν τη φορά εγγεγραµµένων ενερ-
γών επαγγελµατιών ψυχολόγων και, φυσικά, για την υπεράσπιση
της δηµόσιας ψυχικής υγείας. 

Αυτήν τη στιγµή λειτουργούν επαγγελµατικοί σύλλογοι ψυχο-
λόγων, υπό την µορφή, όµως, νοµικών προσώπων ιδιωτικού δι-
καίου. Γνωρίζουµε ποια είναι η ισχύουσα νοµοθεσία. Απόφοιτοι
τµηµάτων ψυχολογίας δικαιούνται να ασκήσουν το επάγγελµα
του ψυχολόγου κατόπιν χορήγησης άδειας ασκήσεως επαγγέλ-
µατος από τις αρµόδιες διευθύνσεις των επαγγελµάτων υγείας
των περιφερειών. Υπάρχει, φυσικά, και ο Κώδικας Δεοντολογίας
Ψυχολόγων από το έτος 2019 και φυσικά ο ν.991/1979 που πρέ-
πει να τροποποιηθεί. Δεν υπάρχει, όµως, φορέας µε τη δικαιοδο-
σία να επιτηρεί την εφαρµογή των κανόνων παροχής ψυχολογι-
κών υπηρεσιών ούτε την τήρηση του κώδικα δεοντολογίας. Η δε
αυστηροποίηση των ποινών για την αντιποίηση του επαγγέλµα-
τος που φέρατε µε πρόσφατο νόµο του Υπουργείου Δικαιοσύνης
δεν λειτουργεί. Σας το είχα αναφέρει και τότε. 

Επειδή, λοιπόν, και τα εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων
ψυχολόγων, αλλά και οι συνθήκες κάτω από τις οποίες παρέχεται
το επάγγελµα, παραµένουν µερικώς ρυθµισµένες ή αρρύθµιστες,
επειδή υπάρχει έλλειψη φορέα µε τα χαρακτηριστικά επαγγελ-
µατικού συλλόγου µε σκοπό τη ρύθµιση και την οργάνωση του
επαγγέλµατος, αλλά και την προσπάθεια συνεχούς βελτίωσης
των υπηρεσιών και επειδή είµαστε εδώ για να προασπίσουµε το
δηµόσιο συµφέρον και την ψυχική υγεία, θέλω να σας καλέσω να
µας απαντήσετε συγκεκριµένα ποια είναι η πρόθεσή σας, κύριε
Υπουργέ, γύρω από τη σύσταση νοµικού προσώπου δηµοσίου δι-
καίου, ποια είναι η πρόθεσή σας γύρω από την προάσπιση και τη
ρύθµιση του επαγγέλµατος κατά τα ευρωπαϊκά πρότυπα µε συ-
γκεκριµένα χρονοδιαγράµµατα, συγκεκριµένες ενέργειες και, φυ-
σικά, µε διαβούλευση µε όλα τα εµπλεκόµενα µέρη. 

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αικατερίνη (Κατερίνα) Νοτο-

πούλου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς, κυρία Νοτοπούλου.

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας κ. Δηµήτρης Βαρτζόπου-
λος.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, κυρία συνάδελφε, θα είµαι εξαιρετικά σύντοµος, απ-
λούστατα διότι συµφωνώ όχι µόνο µε τον σκοπό της ερωτήσεώς
σας, αλλά και µε το verbatim, δηλαδή µε την όλη αιτιολόγησή σας. 

Πιστεύω και εγώ ακραδάντως ότι πλέον είναι καιρός να υπάρ-
ξει και εδώ ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, το οποίο να
ρυθµίζει το επάγγελµα του ψυχολόγου κατά τον ίδιο τρόπο, πα-
ραδείγµατος χάριν, που έχει ρυθµιστεί εδώ και δεκαετίες το
επάγγελµα του γιατρού, µε τη δηµιουργία, δηλαδή, ενός πανελ-
λήνιου συλλόγου αντίστοιχου του Πανελληνίου Ιατρικού Συλλό-
γου όσον αφορά στο νοµικό πλαίσιο και τις αρµοδιότητες. Όπως
ξέρετε, είναι σηµαντικές οι αρµοδιότητες του Πανελλήνιου Ιατρι-
κού Συλλόγου και, πραγµατικά, συµφωνώ ότι πρέπει να γίνει αντί-
στοιχος σύλλογος και για τους ψυχολόγους. 

Όσον αφορά τώρα στο γιατί δεν έχει γίνει µέχρι τώρα, θα µου
επιτρέψετε να πω ότι αυτό έχει σχέση µε τον φόρτο της εργασίας
που είχαµε τους τελευταίους δεκαεννιά µήνες που έχω εγώ αυτό
το χαρτοφυλάκιο όσον αφορά στην τακτοποίηση άλλων ζητηµά-
των του χώρου, όπως το σηµαντικό ζήτηµα της δηµιουργίας του
Εθνικού Δικτύου Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας. Εκείνο το οποίο
µπορώ να πω είναι ότι ελπίζω ότι θα µπορέσω και εντός της τρε-
χούσης περιόδου, δηλαδή µέχρι το καλοκαίρι να µπορέσω να το
έχω προ της Αντιπροσωπείας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Κυρία Νοτοπούλου, έχετε τον λόγο. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΝΟΤΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ,

χαίροµαι που αναγνωρίζετε την αναγκαιότητα να συσταθεί ένα
νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, να ρυθµιστεί πλήρως το
επάγγελµα και να προστατευτεί η δηµόσια ψυχική υγεία. 

Για να είµαι ειλικρινής προσπαθώ και θέλω να το πιστέψω ακρι-
βώς γιατί µεταφέρω την αγωνία των συναδέλφων όπως προείπα.
Έχει όµως προηγηθεί από µέρους σας αυτός ο φόρτος εργα-
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σίας, µία ψυχιατρική απορρύθµιση. Όπως γνωρίζετε δηµιουργή-
σατε έναν υδροκέφαλο οργανισµό στον χώρο της απεξάρτησης,
αφήσατε έκθετο στο σύνολό του το δυναµικό ψυχικής υγείας,
αδιαφορήσατε επιδεικτικά για τα κέντρα πρόληψης και τις τοπι-
κές κοινότητες. Θα µπορούσατε, κύριε Υπουργέ, αντί να βια-
στείτε να διαλύσετε την ψυχική υγεία, να ασχοληθείτε µε την
πλήρη ρύθµιση του επαγγέλµατος και τη σύσταση ενός νοµικού
προσώπου δηµοσίου δικαίου. Θα µπορούσατε να είχατε καλέσει
όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης να συµβάλουµε στη διαµόρ-
φωση της πρότασης. Θα έπρεπε να είχατε ήδη καλέσει όλους
τους εµπλεκόµενους φορείς -Ελληνική Ψυχολογική Εταιρεία,
Σύλλογο Ψυχολόγων, πρωτοβουλίες- και οποιονδήποτε εµπλέκε-
ται και ασκεί το επάγγελµα να εκφράσει άποψη και να καταθέσει
συγκεκριµένες προτάσεις. 

Να θυµίσω ότι δεν παρευρεθήκατε στην ηµερίδα. Εγώ ήµουν
παρούσα. Παρ’ όλα αυτά, µεταφέρθηκε ο χαιρετισµός σας.
Επειδή, λοιπόν, είναι αδήριτη ανάγκη να συσταθεί το νοµικό πρό-
σωπο δηµοσίου δικαίου, εγώ θέλω να σας πω ότι δεν έχω καλυ-
φθεί από την απάντησή σας ως προς το χρονοδιάγραµµα. Οι
ευχές δεν είναι η αρµοδιότητα της Κυβέρνησης. Οι πράξεις, η
πολιτική βούληση και η επίλυση των προβληµάτων είναι ευθύνη
της πολιτείας ιδιαίτερα όταν το επάγγελµα του ψυχολόγου σή-
µερα είναι προφανώς ένα επάγγελµα µε ιδιαίτερη δυναµική.
Υπάρχει η αδήριτη ανάγκη της κοινωνίας για πρόσβαση σε υπη-
ρεσίες ψυχικής υγείας αξιόπιστες, δωρεάν. Δεν παρέχετε ούτε
αυτό. Έχουµε συζητήσει όλη αυτή την προηγούµενη περίοδο και
για τα κέντρα πρόληψης και για τις δοµές των δήµων οι οποίες
βρίσκονται αυτή τη στιγµή µε κραυγή αγωνίας. 

Εν πάση περιπτώσει, στο συγκεκριµένο ζητώ συγκεκριµένη δέ-
σµευση από εσάς για τον τρόπο που θα διαβουλευτείτε µε τους
εµπλεκόµενους και τη Βουλή φυσικά, αλλά και το χρονοδιά-
γραµµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε την κ.
Νοτοπούλου. 

Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ, έχετε τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κυρία

συνάδελφε, χαίροµαι πραγµατικά που αναγνωρίζετε ότι η δηµι-
ουργία του Εθνικού Δικτύου Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας και του
Εθνικού Οργανισµού Πρόληψης και Αντιµετώπισης των Εξαρτή-
σεων ήταν ένα µείζον έργο το οποίο, όπως αντιλαµβάνεστε σή-
µερα ως έµπειρος κοινοβουλευτικός, έχει και µία σειρά αναγκών
εκδόσεως δεκάδων κανονιστικών πράξεων δεύτερου βαθµού,
υπουργικών αποφάσεων, κοινών υπουργικών αποφάσεων. Ξέ-
ρετε ότι ο νόµος που ψηφίστηκε τον Αύγουστο του 2024, ισχύει
από τον Φεβρουάριο του 2025. Έχουµε µία σειρά ακόµη υπουρ-
γικών αποφάσεων τις οποίες πρέπει να επεξεργαστούµε, να υπο-
βάλλουµε και να δηµοσιεύσουµε. 

Εκείνο το οποίο µπορώ να σας πω -και σίγουρα το γνωρίζετε-
είναι ότι ήδη έχω καλέσει όλους τους εµπλεκόµενους, δηλαδή τα
σωµατεία τα οποία αυτή τη στιγµή δραστηριοποιούνται στον
χώρο των ψυχολόγων. Θα σας έχει ενηµερώσει, είµαι βέβαιος,
το προεδρείο της ΕΛΨΕ ότι τους έχω δει επανειληµµένως. Η δεύ-
τερη κατάθεση της πρότασης δηµιουργίας νόµου δηλαδή δηµι-
ουργίας και υποβολής διατάξεως για το νοµικό πρόσωπο δηµο-
σίου δικαίου που αναφέρατε υποβλήθηκε σε εµάς κατόπιν δικής
µου προτροπής προς το διοικητικό συµβούλιο. Αν υπάρχει µία
καλή προετοιµασία ελπίζω πράγµατι σύντοµα να µπορέσουν όλα
αυτά να γίνουν πράξη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Θα συζητήσουµε τώρα την πρώτη µε αριθµό 633/10-3-2025
επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Υγείας µε
θέµα: «Για την άµεση στελέχωση του Κοινοτικού Κέντρου Ψυχι-
κής Υγείας Παιδιών και Εφήβων (ΚοιΚεΨΥΠΕ) Ηρακλείου (πρώην
Ιατροπαιδαγωγικό) και της Παιδοψυχιατρικής Κλινικής του ΠΑΓ-
ΝΗ».

Κύριε Συντυχάκη, έχετε τον λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε. 

Κύριε Υπουργέ, στις 24 Φεβρουαρίου 2025 εξωθήθηκε σε πα-
ραίτηση η µοναδική παιδοψυχίατρος που εργαζόταν στο Κοινω-
νικό Κέντρο Ψυχικής Υγείας Παίδων και Εφήβων του νοµού,
εφεξής ΚοιΚεΨΥΠΕ, ύστερα από πιέσεις που της ασκήθηκαν στη
σύσκεψη που έγινε στην 7η ΥΠΕ για να εφηµερεύει και στην Παι-
δοψυχιατρική Κλινική του ΠΑΓΝΗ ενώ είναι η µοναδική παιδοψυ-
χίατρος που καλύπτει όλη την ανατολική Κρήτη σε πρωτοβάθµιο
επίπεδο. Θα καταθέσω βέβαια και το έγγραφο παραίτησης της
κ. Μπιτζαράκη Αικατερίνης, υπεύθυνη του ΚοιΚεΨΥΠΕ του Βενι-
ζελείου Νοσοκοµείου Ηρακλείου. 

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, µε αυτό τον τρόπο προσπαθεί η Κυ-
βέρνηση, το Υπουργείο, η υγειονοµική περιφέρεια να µπαλώσει
τα κενά που οι ίδιοι έχετε δηµιουργήσει και επιδεινώνετε συνεχώς
το πρόβληµα; Το πρόβληµα της υποστελέχωσης σε αυτό το ευαί-
σθητο τοµέα της ψυχικής υγείας παιδιών και εφήβων το έχουµε
αναδείξει ως ΚΚΕ µε αλλεπάλληλες κοινοβουλευτικές παρεµβά-
σεις. Ειδικά για το ΚοιΚεΨΥΠΕ επισηµαίνουµε ότι είναι µια δοµή
κοµβικής σηµασίας καθώς εξυπηρετεί τους Νοµούς Ηρακλείου
και Λασιθίου και φυσικά τα γύρω νησιά. Από το καλοκαίρι του
2022 η υπεύθυνη παιδοψυχίατρος του ΚοιΚεΨΥΠΕ είχε κρούσει
τον κώδωνα του κινδύνου όταν µε επιστολή της στις 7-6-2022
τόσο στην 7η ΥΠΕ όσο και στο Υπουργείο ενηµέρωνε για την
εκρηκτική κατάσταση που επικρατεί στο ΚοιΚεΨΥΠΕ ζητώντας
εναγωνίως τη στελέχωση σε παιδοψυχίατρους και σε άλλο επι-
στηµονικό προσωπικό, κοινωνικούς λειτουργούς, εργοθερα-
πευτή, διοικητικό προσωπικό, επισκέπτες υγείας, ψυχολόγους.
Θα καταθέσω στα Πρακτικά και αυτή την ανοιχτή επιστολή της
κ. Μπιτζαράκη.

Καλύπτει ήδη υποστελεχωµένους δύο Νοµούς, Ηρακλείου και
Λασιθίου, µε έναν πληθυσµό που θα έπρεπε να καλύπτεται από
τρεις τουλάχιστον, από τρία τουλάχιστον ιατροπαιδαγωγικά κέ-
ντρα, σύµφωνα πάντα µε τις προδιαγραφές του Παγκόσµιου Ορ-
γανισµού Υγείας. Ωστόσο από το 2022 η κατάσταση του τοµέα
ψυχικής υγείας και ιδιαίτερα των παιδιών και εφήβων έχει χειρο-
τερέψει. Αυτά είναι τα αποτελέσµατα φυσικά της πολιτικής των
άγριων περικοπών της Κυβέρνησης για τα ζητήµατα της υγείας
του λαού συνολικότερα αλλά και στην Κρήτη τα οποία επιδεινώ-
νονται ακόµα περισσότερο µε την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και της Κυβέρνησης για ενίσχυση της πολεµικής οικονοµίας
σε βάρος των λαϊκών αναγκών. Συνεχίζεται η υποβάθµιση των δη-
µόσιων µονάδων υγείας κύρια της υποστελέχωσής τους και η
εµπορευµατοποίηση των υπηρεσιών τους. Ενισχύετε τις µη κυ-
βερνητικές οργανώσεις και τις ΚΟΙΝΣΕΠ στέλνοντας τους ασθε-
νείς µε τις οικογένειές τους βορά στους ιδιώτες. 

Σαν ρωτάµε, λοιπόν κύριε Υπουργέ, τι µέτρα προτίθεται να
πάρει η Κυβέρνηση, το Υπουργείο ώστε άµεσα να προσληφθεί
όλο το αναγκαίο µόνιµο ιατρικό νοσηλευτικό και λοιπό επιστηµο-
νικό προσωπικό για την άµεση στελέχωση του ΚοιΚεΨΥΠΕ και
της Παιδοψυχιατρικής Κλινικής του ΠΑΓΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Συντυχάκη. 

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε

συνάδελφε, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι η συνάδελφος παι-
δοψυχίατρος παραιτήθη, αλλά η δική µου ενηµέρωση είναι ότι
από την υπηρεσία της δηλαδή από την 7η ΥΠΕ παρεκλήθη η συ-
νάδελφος να βοηθήσει στην υποστήριξη της εφηµέρευσης, της
εφηµερίας δηλαδή, της πανεπιστηµιακής ψυχιατρικής κλινικής
παίδων και εφήβων του Πανεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου
Ηρακλείου διά της µετατροπής των δύο ενεργών εφηµεριών που
πραγµατοποιεί εδώ και πάρα πολύ καιρό στο δικό της νοσοκο-
µείο, το Βενιζέλειο, σε µία εφηµερία ετοιµότητας. Είµαι βέβαιος
ότι γνωρίζετε ότι η εφηµερία ενεργός σηµαίνει ότι είναι εκεί, πη-
γαίνει εκεί, κοιµάται το βράδυ εκεί, ενώ η ετοιµότητας είναι ότι
κοιµάται στο σπίτι και καλείται µόνον εφόσον υπάρχει ανάγκη.
Άρα, εζητήθη, γιατί υπάρχει -και σίγουρα το γνωρίζετε- οξεία
ανάγκη ιατρών και εφηµερεύσεων υποστήριξης, δηλαδή εφηµε-
ριών στην Πανεπιστηµιακή Κλινική Παίδων και Εφήβων του Πα-
νεπιστηµιακού Νοσοκοµείου, αντί να κάνει δύο ενεργές εφηµε-
ρίες στο δικό της νοσοκοµείο να κάνει µία εφηµερία ετοιµότητας,
δηλαδή από το σπίτι, για να βοηθήσει την πανεπιστηµιακή κλινική. 
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Η συνάδελφος δεν δέχτηκε και παραιτήθηκε. Εν πάση περι-
πτώσει, εξ όσων γνωρίζω, γίνονται ενέργειες από την διοίκηση
της 7ης Περιφέρειας να την µεταπείσουν.

Όσον αφορά το ζήτηµα της στελεχώσεως του ΚοιΚεΨΥΠΕ,
επειδή είστε παλαιός κοινοβουλευτικός, σίγουρα θα γνωρίζετε
ότι πραγµατικώς υπάρχει µεγάλη έλλειψη εξειδικευµένων επαγ-
γελµατιών ψυχικής υγείας παίδων και εφήβων στη χώρα γενικώς
εδώ και πολλές δεκαετίες. Δεν έχουµε παιδοψυχιάτρους, όπως
δεν έχουµε και εξειδικευµένους παιδοψυχολόγους. Δεν έχουµε
αρκετούς παιδοψυχιάτρους. Και αυτό οφείλεται σε ζητήµατα τα
οποία έχουν σχέση και µε την ειδικότητα και µε τον αριθµό των
διαθέσιµων κλινών επί των οποίων και γίνεται αυτή η εξειδίκευση.
Υπάρχουν βέβαια τρεις ΠΕ ψυχολόγοι στο Κέντρο Ψυχικής
Υγείας Παιδιών και Εφήβων. Υπάρχουν τρεις ειδικοί παιδαγωγοί.
Υπάρχει ένας ειδικός παιδαγωγός, ένας κοινωνικός λειτουργός,
δύο λογοθεραπευτές, µία επισκέπτρια υγείας και υπάρχει και δι-
οικητική υποστήριξη από έναν υπάλληλο.

Έχουµε επίσης δροµολογήσει, έχουµε εγκρίνει δηλαδή, τη δυ-
νατότητα πρόσληψης µε σύµβαση έργου. Αυτό -εννοείται- είναι
κατ’ ουσίαν σύµβαση µε ιδιώτη ο οποίος παρέχει υπηρεσίες µε
δελτίο υπηρεσιών, έτσι ώστε -διότι πολλές φορές το έχουµε επι-
χειρήσει αυτό και πάλι υπάρχει έλλειψη ενδιαφέροντος- να συ-
νεχίσουµε να ζητούµε παιδοψυχιάτρους και για την κλινική και
για το κέντρο ψυχικής υγείας.

Επίσης για να καλύψουµε τις ανάγκες, ιδίως ανάγκες γνωµα-
τεύσεων και λειτουργίες µέχρις ότου δούµε πώς θα εξελιχθεί το
θέµα µε τη συγκεκριµένη συνάδελφο, έχει συµφωνηθεί µετακί-
νηση ενός ειδικού παιδιάτρου, παιδονευρολόγου στο κέντρο ψυ-
χικής υγείας για ορισµένες ηµέρες για να καλυφθούν οι επεί-
γουσες ανάγκες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό. 
Τον λόγο έχει ο κ. Συντυχάκης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, χειρότερο το κά-

νατε στην πρωτολογία σας. Δηλαδή και να µειωθούν οι εφηµερίες
στο Βενιζέλειο Νοσοκοµείο Ηρακλείου και να ενισχυθεί µε µία εφη-
µερία το Πανεπιστηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο. Είναι δηλαδή στην
κυριολεξία µπαλώµατα, που αποβαίνει σε βάρος και της ψυχικής
υγείας των ασθενών και εξουθένωση των εργαζοµένων. 

Αυτή η κατάσταση βέβαια δεν είναι τωρινή. Είναι το αποτέλε-
σµα χρόνιας υποβάθµισης, υποχρηµατοδότησης, υποστελέχω-
σης του νοσοκοµείου, συνολικά του δηµόσιου συστήµατος
υγείας µε ευθύνη διαχρονικά όλων των κυβερνήσεων. Και κάνετε
πως δεν καταλαβαίνετε, λες και είναι ψιλά γράµµατα, λες και είναι
και εγώ δεν ξέρω τι.

Εδώ και πολύ καιρό λειτουργεί µε µειωµένο προσωπικό -δεν
το ξέρετε αυτό;- καλύπτοντας µεγάλο τµήµα του νησιού σε ένα
τόσο ευαίσθητο τοµέα, όπως η ψυχική υγεία παιδιών και εφήβων,
που απαιτεί εξειδίκευση εµπειρία και σταθερή θεραπευτική
σχέση. Η υπεύθυνη του ΚοιΚεΨΥΠΕ, η κ. Μπιτζαράκη, όπως είπα
και στην πρωτολογία µου, επιβαρυµένη όπως η ίδια λέει -το λαµ-
βάνετε αυτό άραγε υπ’ όψιν σας;- εκτός από τον κύριο όγκο του
κλινικού έργου και µε όλο το διοικητικό και γραφειοκρατικό που
είναι υπέρογκο, δηλαδή οι γνωµατεύσεις ΕΟΠΥΥ, οι εισηγητικοί
φάκελοι των ΚΕΠΑ, έγγραφα εισαγγελικών εντολών, επικοινωνίες
µε υπηρεσίες και ούτω καθεξής, βρίσκεται στο χείλος της εργα-
σιακής υπερφόρτωσης. Αυτά λέει η ίδια.

Αναφέρει επιπλέον στην ανοιχτή επιστολή της ότι σύµφωνα µε
τα στατιστικά τους στοιχεία των εργαζοµένων, των γιατρών που
παρουσιάστηκαν µάλιστα και σε πρόσφατο συνέδριο -πιθανά να
τα έχετε και εσείς υπ’ όψιν- στη χρονιά που πέρασε, σηµειώθηκε
αύξηση των αιτηµάτων για παιδοψυχίατρο κατά 78%. Το ειρω-
νικό, όµως, είναι ότι ταυτόχρονα µε αυτή την αύξηση, είχαµε αι-
φνίδια ιατρική υποστελέχωση του ΚοιΚεΨΥΠΕ. Πείτε µου, πώς
γίνεται αυτό;

Η δεύτερη µόνιµη γιατρός του τµήµατος τέθηκε σε αναστολή
εργασίας, χωρίς ποτέ να υπάρξει κίνηση να αντικατασταθεί. Αυτά
λέει η κ. Μπιτζαράκη. Την διαψεύδετε; 

Να θυµίσουµε ότι ο Παγκόσµιος Οργανισµός Υγείας προβλέπει
την κατακόρυφη αύξηση των ψυχικών νόσων τα επόµενα χρόνια.

Το ίδιο είχε συµβεί µε το ιατρείο πήξης του Βενιζέλειου Νοσοκο-
µείου Ηρακλείου και της Παιδοψυχιατρικής Κλινικής του ΠΑΓΝΗ.

Να ξεχάσουµε την εγκληµατική στάση της διοίκησης του
ΠΑΓΝΗ, η οποία κατέφυγε σε απαράδεκτα και επικίνδυνα εντέλ-
λεσθε είτε προς τον µοναδικό παιδοψυχίατρο για συνεχιζόµενη
υπερεφηµέρευση είτε προς τους ψυχιάτρους ενηλίκων για περί-
θαλψη παιδιών; Αυτό έγινε στις 28 Ιουνίου του 2024 για το παι-
δοψυχιατρικό περιστατικό, που χρειάστηκε νοσηλεία και έγινε
προσπάθεια από τον µοναδικό εφηµερεύοντα ψυχίατρο να βρε-
θεί κλίνη ανά την Ελλάδα χωρίς αποτέλεσµα. Η διοίκηση του
ΠΑΓΝΗ έδωσε εντέλλεσθε για τη νοσηλεία του ανήλικου στην ψυ-
χιατρική κλινική, µεταθέτοντας ουσιαστικά την ευθύνη της νοση-
λείας στους εφηµερεύοντες ψυχιάτρους ενηλίκων. 

Η νοσηλεία -το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά εσείς ο ίδιος- παι-
διών σε συνθήκες ακατάλληλες και επισφαλείς και η παρακολού-
θησή τους από γιατρούς άλλης ειδικότητας είναι απαράδεκτη,
είναι επικίνδυνη. Ψυχιατρική και παιδοψυχιατρική είναι διαφορε-
τικές ειδικότητες. 

Οι τραγικές, λοιπόν, ελλείψεις και τα οξυµένα προβλήµατα του
ΚοιΚεΨΥΠΕ, καθώς και της Παιδοψυχιατρικής Κλινικής του
ΠΑΓΝΗ παρ’ όλο που είναι σε γνώση όλων των υπευθύνων από
εσάς µέχρι την ΔΥΠΕ και τις διοικήσεις κ.λπ., που αν και γνωρί-
ζατε εδώ και τουλάχιστον τρία χρόνια το πού οδηγείται η κατά-
σταση, δεν πράξατε τίποτα για την ενίσχυσή τους. Και
πραγµατικά δηµιουργεί πάρα πολλά ερωτηµατικά η στάση σας
ως Κυβέρνηση, εσείς προσωπικά ως αρµόδιος Υπουργός, η ΥΠΕ,
οι διοικήσεις. 

Το γεγονός αυτό αποδεικνύει ότι η πολιτική επιλογή καθηµε-
ρινής απαξίωσης του ΕΣΥ στο πλαίσιο της διαχρονικά εφαρµο-
ζόµενης αντιλαϊκής πολιτικής των κυβερνήσεων µε βάση και τις
κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης -αυτές υλοποιείται για
την εµπορευµατοποίηση, την ιδιωτικοποίηση της υγείας, για τη
στήριξη των επιχειρηµατικών οµίλων στον χώρο της υγείας- έχει
καταστροφικές συνέπειες για τον ίδιο τον λαό. 

Στη διαχρονική, λοιπόν, πολιτική των κυβερνήσεων απαντάµε
µε την αλήθεια για την απαράδεκτη κατάσταση που βιώνουν οι
εργαζόµενοι. Και αυτό που λέµε -και σε αυτά θα πρέπει να απα-
ντήσετε- είναι: Καµία σκέψη για κλείσιµο του ΚοιΚεΨΥΠΕ, να στε-
λεχωθεί άµεσα µε το αναγκαίο προσωπικό, να εξασφαλιστεί η
συνέχιση και ασφαλή λειτουργία τόσο του ΚοιΚεΨΥΠΕ όσο και
της Παιδοψυχιατρικής κλινικής του ΠΑΓΝΗ, να διαφυλαχθεί και
να ενισχυθεί ο δηµόσιος δωρεάν χαρακτήρας των δοµών ψυχικής
υγείας, να µη λειτουργήσει καµία δηµόσια µονάδα µε ιδιωτικοοι-
κονοµικά κριτήρια, να προκηρυχτούν όλες οι κενές οργανικές θέ-
σεις παιδοψυχιάτρων και άλλων ειδικοτήτων σε όλες τις δηµόσιες
δοµές ψυχικής υγείας παιδιών και εφήβων. Γιατί δεν το κάνετε;
Να αυξηθούν οι θέσεις ειδικότητας παιδοψυχιατρικής, ώστε να
ξεκινήσουν άµεσα να εκπαιδεύονται νέοι παιδοψυχίατροι που πα-
ραµένουν σε οµηρία στις λίστες αναµονής, να γίνουν µαζικές
προσλήψεις µόνιµου προσωπικού, να µονιµοποιηθούν όλοι οι
συµβασιούχοι, επικουρικοί, όσοι είναι µέσω ΟΑΕΔ, όσοι είναι µε
συµβάσεις ορισµένου χρόνου. Και φυσικά πρέπει να τους δώσετε
κίνητρα, να τους εντάξετε στα βαρέα και ανθυγιεινά, να δώσετε
ουσιαστικές αυξήσεις στους µισθούς, επαναφορά του 13ου και
14ου µισθού. 

Να, λοιπόν, γιατί επιµένουµε και αγωνιζόµαστε για αποκλει-
στικά δηµόσιο δωρεάν σύστηµα υγείας και πρόνοιας. Διότι απο-
τελεί την ασπίδα για τον λαό, για τα παιδιά µας αλλά και για τους
ίδιους εργαζόµενους που πρέπει να εργάζονται και να δουλεύουν
σε συνθήκες πραγµατικά οµαλές, σωστές και µε αξιοπρέπεια.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Συντυχάκης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Συντυχάκη.

Παρακαλώ κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΤΖΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε

συνάδελφε, µια και αναφερθήκατε στα προβλήµατα της Ψυχια-
τρικής Κλινικής Παίδων και Εφήβων του Πανεπιστηµιακού Γενι-
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κού Νοσοκοµείου Ηρακλείου και εν γένει στην έλλειψη παιδοψυ-
χιάτρων στην Κρήτη αλλά και σε όλη την Ελλάδα, θα πρέπει να
σας ενηµερώσω για το εξής, σε περίπτωση που δεν το γνωρίζετε:
Από το 2020 έως και σήµερα έχουν εκδοθεί έξι προκηρύξεις για
συνολικά επτά θέσεις ειδικότητας ψυχιατρικής παίδων και εφή-
βων, µία το 2020, µία το 2021, δύο το 2023 και τρεις το 2024,
τρεις φορές για επιµελητές Α’ και τέσσερις φορές για επιµελητές
Β’. Από τις θέσεις αυτές, οι πέντε απέβησαν άγονες. Διορίστηκαν
δύο συνάδελφοι εκ των οποίων ο ένας ήταν ήδη υπηρετών σε
άλλη θέση και ο άλλος παραιτήθηκε ύστερα από ένα ορισµένο
χρονικό διάστηµα.

Θα πρέπει να ξέρετε επίσης ότι αυτή τη στιγµή είναι στο στάδιο
της αξιολόγησης των υποψηφιοτήτων µια θέση επίκουρου καθη-
γητού στο Πανεπιστηµίου στην ειδικότητα Ψυχιατρικής Παίδων
και Εφήβων. Επίσης, είναι στο στάδιο εγκρίσεως από το Υπουρ-
γείο Παιδείας µια άλλη θέση αναπληρωτού καθηγητού, για την
οποία µάλιστα έχω και προσωπική αντίληψη ότι υπάρχει ενδια-
φέρον έτσι ώστε να υπάρξει µέσω αυτής της οδού ενίσχυση της
κλινικής και εν γένει της παρουσίας παιδοψυχιάτρων στην 7η

ΥΠΕ, δηλαδή στην Κρήτη. 
Εκείνο το οποίο, επίσης, θα ήθελα να σας πω είναι ότι και εδώ

έχουµε δώσει τη δυνατότητα προσλήψεως παιδοψυχιάτρων µε
δελτίο παροχής υπηρεσιών, όπως επίσης, έχουµε µονίµως σε δη-
µοσιότητα µία πρόσκληση ενδιαφέροντος, κάτι που είχε επιτύχει
στο παρελθόν, ιδίως κατά τους θερινούς µήνες, για συναδέλ-
φους παιδοψυχιάτρους από όλη την Ελλάδα του δηµοσίου το-
µέως, ώστε να βοηθήσουν τη λειτουργία της κλινικής και εν γένει
των υπηρεσιών της Κρήτης. Μάλιστα, όπως αντιλαµβάνεσθε -και
το γνωρίζετε, βεβαίως, ως παλιός κοινοβουλευτικός- τα χρήµατα,
εν προκειµένω, δεν είναι λίγα. Οι συνάδελφοι αυτοί οι οποίοι µε-
τακινούνται -είχαν µετακινηθεί στο παρελθόν και ελπίζουµε να
µπορέσουµε να το κάνουν και τώρα- λαµβάνουν επιπλέον του βα-
σικού µισθού των εφηµεριών και 2.100 ευρώ και έχουν πλήρη κά-
λυψη των εξόδων παραµονής.

Εκείνο το οποίο θα πρέπει εν γένει να πούµε είναι ότι πραγµα-
τικώς υπάρχει έλλειψη παιδοψυχιάτρων στη χώρα και ορθώς το
θέσατε, υπό την έννοια ότι υπάρχουν λίγες θέσεις ειδικευοµένων,
γι’ αυτό και η ειδικότητα αυτή της Παιδοψυχιατρικής είναι από
τις µεγαλύτερες στη χώρα και ενδεχοµένως, στην Ευρώπη. Εµείς
προσπαθούµε να το διορθώσουµε αυτό, εδώ και καιρό, µε τη δη-
µιουργία του Εθνικού Δικτύου. Με τον νόµο, δηλαδή, της δηµι-
ουργίας του Εθνικού Δικτύου Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας
καταργήσαµε και την αναλογία κλινών ένας ειδικευόµενος προς
τέσσερις κλίνες, δίνοντας έτσι τη δυνατότητα στις κλινικές και τα
Κέντρα Ψυχικής Υγείας να ζητήσουν περισσότερους ειδικευόµε-
νους. Αυτό το έχω ζητήσει ήδη να το κάνουν, ορισµένοι το κά-
νουν, ορισµένοι δεν το κάνουν ακόµη. Παραδείγµατος χάριν, το
ΚοιΚεΨΥΠΕ δεν έχει υποβάλει ακόµη θέσεις ειδικευοµένου και
εκείνο το οποίο, επίσης, προσπαθούµε, είναι σε συνεργασία των
υφισταµένων κλινικών και των πανεπιστηµιακών τµηµάτων των
παιδοψυχιατρικών µε τις παιδιατρικές κλινικές και µε τις κλινικές
ψυχιατρικής ενηλίκων, για να υπάρξουν δυνατότητες περαιτέρω
αυξήσεως των κλινών για παιδιά και εφήβους έτσι ώστε να υπάρ-
ξει και δυνατότης υποστηρίξεως περισσοτέρων θέσεων ειδικευο-
µένων, διότι συµφωνώ και εγώ ότι µόνο µέσω αυτού του τρόπου,
θα µπορέσουµε να αυξήσουµε τον χρήσιµο αριθµό παιδοψυχιά-
τρων στη χώρα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό.
Θα ολοκληρώσουµε τη σηµερινή συζήτηση των επικαίρων ερω-

τήσεων µε την τρίτη µε αριθµό 632/10-3-2025 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Βασίλειου
Μεταξά προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Να απαγορευτεί η κατασκευή και λειτουργία σταθµού
αποθήκευσης-αεριοποίησης υγροποιηµένου φυσικού αερίου
στον Παγασητικό Κόλπο».

Ο κ. Μεταξάς έχει τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.

Κυρία Υπουργέ, το ζήτηµα είναι πολύ γνωστό και είναι γνωστό
και σε όσους µας παρακολουθούν και ιδιαίτερα στους κατοίκους
της Μαγνησίας που έχουν εκφράσει µε πολλούς τρόπους, στον
δρόµο για τον αγώνα, την αντίθεσή τους στην επένδυση -έτσι το
ονοµάζετε, επένδυση- για την κατασκευή πλωτής µονάδας επα-
ναεριοποίησης υγροποιηµένου φυσικού αερίου στον Παγαση-
τικό, δίπλα στα σπίτια µας.

Έχουν γίνει πάρα πολλές ερωτήσεις. Μάλιστα, έχουν γίνει
ερωτήσεις και από κόµµατα που µαζί µε τη δική σας Κυβέρνηση
έχουν συγκροτήσει όλο εκείνο το νοµοθετικό πλαίσιο, για να µπο-
ρεί η κάθε εταιρεία να έρχεται και να κάνει τέτοιες επενδύσεις,
στηρίζοντας την πράσινη ανάπτυξη της Ευρωπαϊκής Ένωσης
κ.ο.κ.. Έχουν κάνει και αυτοί ερωτήσεις. Δεν ήλθαµε εδώ να
ακούσουµε µία από τα ίδια. Ο κόσµος ο οποίος έχει βγει στον
κόσµο κατά χιλιάδες απέναντι σε αυτούς τους σχεδιασµούς που
θα έχουν καταστροφικές συνέπειες για όλη την περιοχή της Μα-
γνησίας, δεν θέλει να ακούσει ξανά τα ίδια. 

Γιατί το λέω; Το λέω γιατί ο Υπουργός κ. Σκυλακάκης το περα-
σµένο καλοκαίρι δήλωνε από εδώ σε αντίστοιχη ερώτηση ότι σύ-
ντοµα δεν θα συνεχίσει να απασχολεί την τοπική κοινωνία µε το
ζήτηµα αυτό. Ωστόσο, λίγες µέρες µετά η ΡΑΑΕΥ και συγκεκρι-
µένα, ο κλάδος ενέργειας επιβεβαίωσε ξανά την αδειοδότηση
προς την εταιρεία και µάλιστα, λίγες µέρες πριν, ο Πρόεδρος και
διευθύνων σύµβουλος της συγκεκριµένης εταιρείας δήλωσε ότι
η επένδυση, όπως την ονοµάζουν, συνεχίζεται κανονικά.

Αυτό το λέω, διότι έχει χορτάσει ο κόσµος του Βόλου να σας
ακούει και εσάς, κ. Σδούκου, να λέτε ότι «ο ιδιώτης έχει δικαίωµα
να κάνει επενδύσεις εφόσον τηρεί τη νοµοθεσία…» -νοµοθεσία,
βέβαια, που εσείς έχετε φτιάξει κοµµένη και ραµµένη στα µέτρα
του ιδιώτη, δηλαδή του µεγάλου επιχειρηµατικού οµίλου- ότι «…
η ΡΑΑΕΥ προχωράει τις διαδικασίες οι οποίες είναι διαδικασίες
τυπικές, είναι διαδικασίες σε πρώτη φάση». Επίσης, εσείς η ίδια
είπατε ότι «θα δούµε τι θα γίνει αργότερα µε τη Μελέτη Περιβαλ-
λοντικών Επιπτώσεων που θα την εξετάσει η Υπηρεσία Περιβαλ-
λοντικής Αδειοδότησης του Υπουργείου» κ.ο.κ.. Τα έχουµε
ακούσει αυτά, αλλά την ίδια στιγµή που καλλιεργείτε ένα κλίµα
επανάπαυσης στον κόσµο του Βόλου, όλοι αυτοί που λέτε, έχουν
κάνει συγκεκριµένες ενέργειες. Τι ενέργειες έχουν κάνει, δηλαδή;

Πρώτον, η Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων συνέταξε η
ίδια η εταιρεία για τον εαυτό της αυτό που θα ελέγξετε. Η Υπη-
ρεσία Περιβαλλοντικής Αδειοδότησης του Υπουργείου έχει ήδη
αποφανθεί και λέει ότι δεν προκύπτουν στοιχεία που να συνεπά-
γονται µέγιστα περιβαλλοντικά προβλήµατα τέτοιου βαθµού που
να καθιστούν επιβεβληµένη την επιστροφή της µελέτης και ότι
παρότι σηµαντική, οι κίνδυνοι είναι αντιµετωπίσιµοι µε κατάλληλα
µέτρα.

Επί της ουσίας, λέει ότι θα εγκρίνει τη Μελέτη Περιβαλλοντι-
κών Επιπτώσεων και θα προχωρήσει κανονικά το έργο. Και εξάλ-
λου, δεν χρειάζεται να µας το πει η υπηρεσία του Υπουργείου,
µας το λέει ο ίδιος ο διευθύνων σύµβουλος της εταιρείας ότι προ-
χωράει αυτό το έργο.

Κοιτάξτε να δείτε. Από αντίστοιχη ΡΑΕ και από αντίστοιχη ρυθ-
µιστική αρχή, ανεξάρτητη κ.ο.κ., πήραν έγκριση και τα τρένα πριν
το έγκληµα στα Τέµπη, για να κινούνται και αυτή τη στιγµή µε
αυτό που κάνετε, πάτε να δηµιουργήσετε µια νέα πιθανή κοιλάδα
Τεµπών στην περιοχή της Μαγνησίας, µε µία επένδυση χάριν της
πράσινης ανάπτυξης, της πράσινης οικονοµίας που είναι ενερ-
γειακή φτώχεια για τον λαό και χάριν των ενεργειακών ανταγω-
νισµών που έχετε πάρει συγκεκριµένη µεριά στο στρατόπεδο των
Ηνωµένων Πολιτειών, του ΝΑΤΟ, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπου
γίνονται, όµως, πόλεµοι γι’ αυτόν το ενεργειακό και εµπορικό
ανταγωνισµό. Ξέρουµε πάρα πολύ καλά τι σηµαίνει οι διάφορες
ανεξάρτητες αρχές να αδειοδοτούν τέτοιες επενδύσεις για χάρη
των κερδών των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων, θέτοντας σε
κίνδυνο την ασφάλεια και τη ζωή των κατοίκων µιας ολόκληρης
περιοχής. Γι’ αυτό και ζητάµε πολύ συγκεκριµένα πράγµατα. 

Το ερώτηµα είναι: Τι θα κάνετε για να απαγορεύσετε τους συ-
γκεκριµένους σχεδιασµούς και όχι τι ενέργειες έχετε κάνει. Τι
ενέργειες θα κάνετε για να απαγορεύσετε τους συγκεκριµένους
σχεδιασµούς;

Ευχαριστώ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κύριο συνάδελφο.

Η κυρία Υφυπουργός έχει τον λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΣΔΟΥΚΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και

Ενέργειας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Καληµέρα, κύριε Βουλευτά, και ευχαριστώ για την ερώτηση.

Δεν είναι η πρώτη φορά -είναι η τρίτη νοµίζω, µία φορά εγώ µία
ο κ. Σκυλακάκης- που απαντάµε σε αυτό το ερώτηµα. Χαίροµαι
που το ξαναφέρνετε και έχουµε την ευκαιρία να το ξαναπούµε
και προσωπικά αντιµετωπίζω πάντοτε µε πολύ σεβασµό ερωτή-
σεις που προκαλούν ανησυχία στην τοπική κοινωνία, ειδικά όταν
συζητάµε µεγάλα ενεργειακά έργα.

Αυτό που µου κάνει εντύπωση, όµως, κύριε Βουλευτά, είναι ότι
χρησιµοποιείτε κάποιες εκφράσεις στην ερώτησή σας -το είπατε
και εσείς µάλλον- όπως «νέα κοιλάδα των Τεµπών». Ξέρετε, είναι
πολύ άσχηµο να δηµιουργείτε παραλληλισµούς. Και αυτό που
σας απαντάω αυτή τη στιγµή, δεν έχει να κάνει µε το ερώτηµά
σας, το βασικό, αν θα γίνει ή δεν θα γίνει η επένδυση και σε ποια
διαδικασία βρίσκεται. Θεωρώ ότι δεν είναι σωστό να δηµιουρ-
γούµε τέτοιες εντυπώσεις στο Ελληνικό Κοινοβούλιο, χρησιµο-
ποιώντας τέτοιες βαρύγδουπες εκφράσεις. 

Γιατί το λέω αυτό; Λέτε ότι «η λειτουργία µιας τέτοιας µονάδας
θα αυξήσει τον κίνδυνο πρόκλησης µιας τεράστιας περιβαλλο-
ντικής καταστροφής στον Παγασητικό και ότι σε περίπτωση ατυ-
χήµατος -που είναι ζήτηµα εξαιρετικά πιθανό- θα έχουµε µία νέα
κοιλάδα των Τεµπών» και ότι αυτά έχουν, επίσης, επισηµανθεί
από επιστήµονες.

Πρώτον, θα ήθελα να σας παρακαλέσω πραγµατικά να στεί-
λετε στο Υπουργείο όλα αυτά τα στοιχεία που έχετε, µε βάση -
λέτε- και τη διεθνή πείρα, τα οποία δείχνουν ότι έργα LNG στον
κόσµο έχουν προκαλέσει τεράστιες καταστροφές. Γιατί ζήτησα
από τις υπηρεσίες του Υπουργείου να κάνουν µια αντίστοιχη
έρευνα και να µου φέρουν τα στοιχεία. Επαναλαµβάνω, όµως, ότι
αυτό που σας απαντώ δεν έχει να κάνει µε το βασικό ερώτηµα
που µου θέτετε. Δεν προδικάζω, λοιπόν, κάτι. Υπάρχουν αυτή τη
στιγµή περίπου πενήντα FSRU παγκοσµίως και από αυτά που
υπάρχουν σήµερα παγκοσµίως -µάλιστα το πρώτο που κατα-
σκευάστηκε ήταν το 2005- µέχρι σήµερα -είκοσι χρόνια, δηλαδή-
δεν έχουν προκύψει κάποια ατυχήµατα, τουλάχιστον, στα πενή-
ντα LNG που υπάρχουν παγκοσµίως και προφανώς, έχουν σί-
γουρα ληφθεί υπ’ όψιν αρκετά υψηλές προδιαγραφές.

Έρχοµαι τώρα στο ερώτηµά σας γιατί και εδώ λέτε κάποια ψέ-
µατα στην ερώτησή σας. Λέτε ότι η Κυβέρνηση προχωράει κανο-
νικά τους επικίνδυνους σχεδιασµούς της και λέτε ότι έχουµε
αδειοδοτήσει. Αυτό λέτε. 

Μα εδώ, κύριε Βουλευτά, έχω την απάντηση της Διεύθυνσης
Περιβαλλοντικής Αδειοδότησης. Λέει πράγµατι ότι αφού έκανε
έναν πρώτο αρχικό έλεγχο πληρότητας, είδε ότι δεν προκύπτουν
στοιχεία που να συνεπάγονται µέγιστα περιβαλλοντικά προβλή-
µατα. Αυτό λέει στην αρχή. Στον αρχικό έλεγχο πληρότητας που
κάνει σε έναν φάκελο, δεν µπαίνει στην ουσία ακόµη, κάνει
έλεγχο πληρότητας. Στη συνέχεια η Διεύθυνση Περιβαλλοντικής
Αδειοδότησης λέει ότι στο πλαίσιο της διαδικασίας διαβούλευ-
σης και ενηµέρωσης του κοινού η υπηρεσία προχώρησε στη δια-
βίβαση αντιγράφου του φακέλου αυτού ΜΠΕ στο περιφερειακό
συµβούλιο και παράλληλα κατέστη προσβάσιµος ο φάκελος
αυτός στις συναρµόδιες υπηρεσίες, στο κοινό για απόψεις και
παρατηρήσεις. Οι απόψεις του κοινού και των συναρµόδιων υπη-
ρεσιών και φορέων, όπως θα διατυπωθούν κατά το στάδιο της
διαβούλευσης, θα ληφθούν υπ’ όψιν κατά την αξιολόγηση των
περιβαλλοντικών επιπτώσεων. 

Με βάση τα παραπάνω, η τελική άποψη της υπηρεσίας για τις
περιβαλλοντικές επιπτώσεις θα οριστικοποιηθεί στο στάδιο έκ-
δοσης τελικής απόφασης.

Πώς προδικάζουµε, λοιπόν, εδώ ένα αποτέλεσµα και λέτε ότι
προχωράει το έργο, ότι έχει αδειοδοτηθεί, δεν υπάρχει κανένα
πρόβληµα και είναι ειληµµένες αποφάσεις;

Το ίδιο ισχύει και µε την Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας. Εδώ έχω
την απάντησή της. Ας µην την επαναλάβω. Δεν ξέρω εάν την γνω-
ρίζετε, αλλά αν θέλετε να σας τη δώσω. Το ίδιο πράγµα λέει και
η Ανεξάρτητη Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας.

Εποµένως, µιλάµε για µια διαδικασία που αυτήν τη στιγµή βρί-
σκεται σε εξέλιξη. Δεν έχουµε ακόµη τις απόψεις των υπηρεσιών.
Πώς µπορώ να σας πω χωρίς να έχω ακόµη τις απόψεις των υπη-
ρεσιών; Τι να σας πω εγώ χωρίς να µου πουν οι αρµόδιες υπηρε-
σίες από το Υπουργείο Άµυνας, από το Υπουργείο Πολιτισµού,
από τη Χωροταξία, από το Περιβάλλον, από παντού;

Μάλιστα, θα ήθελα να σας δώσω ένα παράδειγµα. To αντί-
στοιχο FSRU στην Αλεξανδρούπολη πότε πήρε την πρώτη του
άδεια; Την πήρε το 2011. Πότε προέκυψε η τελική επενδυτική
απόφαση; Το 2021. Από την πρώτη του άδεια το 2021 αποφασί-
στηκε αν θα υλοποιήσει ο επενδυτής ή όχι το έργο και ξεκίνησε
το 2024. Άρα µην προδικάζουµε από τώρα, κύριε Βουλευτά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Εµείς ευχαριστούµε

την κυρία Υπουργό.
Κύριε Μεταξά, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Κυρία Υπουργέ, µία

από τα ίδια και µε πολλή άχνη ζάχαρη από πάνω και εκφράσεις.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΣΔΟΥΚΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και

Ενέργειας): Αυτό µπορώ να σας πω.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Για να δούµε: Λέτε

ότι δεν είναι κοιλάδα των Τεµπών, ότι είναι άσχηµο να δηµιουρ-
γούνται παραλληλισµοί. Για να δούµε: εκατόν εβδοµήντα χιλιά-
δες κυβικά µέτρα. Σωστό το στοιχείο; Σωστό. Είναι επτάµισι
χιλιόµετρα από την πόλη του Βόλου, επτακόσια πενήντα µέτρα
από τα σπίτια, χίλια εξακόσια µέτρα από το πρώτο χωριό, από
την καρδιά του χωριού. 

Για να δούµε αν είναι ή δεν είναι κοιλάδα των Τεµπών. Είναι
τριάµισι χιλιόµετρα από τη Νέα Αγχίαλο. Ξέρετε ποια είναι η Νέα
Αγχίαλος; Είναι εκεί που πριν από ενάµιση χρόνο εκκενώθηκε η
περιοχή, εκκενώθηκε η πόλη, γιατί είχαν γίνει κάποιες εκρήξεις
στις αποθήκες πυροµαχικών, ανατινάζονταν οβίδες και έσπαγαν
τα τζάµια από τα καταστήµατα και από τα σπίτια, µε κίνδυνο να
υπάρχουν τραυµατισµοί και εκκενώθηκε µία πόλη. Στα δύο χιλιό-
µετρα βρίσκονταν οι αποθήκες. 

Για πείτε µου εσείς, αν σκάσουν εκατόν εβδοµήντα χιλιάδες
κυβικά µέτρα αερίου τι θα γίνει εκεί πέρα στα τριάµισι χιλιόµετρα
-στα δύο χιλιόµετρα ήταν οι αποθήκες- και στα επτάµισι χιλιόµε-
τρα που είναι ο Βόλος; Καλά, µας κοροϊδεύετε; Το υγροποιηµένο
φυσικό αέριο το οποίο θα έρχεται θα είναι στους -162 βαθµούς
Κελσίου µε -195 βαθµούς Κελσίου, θα θερµαίνεται µε το νερό του
Παγασητικού και θα πέφτουν µέσα και υποχλωριώδες νάτριο και
άλλα χηµικά. Ο Παγασητικός -ξέρετε γεωγραφία- δεν είναι Ατλα-
ντικός ωκεανός -το λέω γιατί αυτά ήταν τα παραδείγµατα των
FSRU που αναφέρατε- µια περίκλειστη θάλασσα µε µέγιστο
βάθος εκατόν δέκα µέτρα. Mε -162 βαθµούς Κελσίου που θα έρ-
χεται και θα παίρνουν τόνους νερού του Παγασητικού, οι εκτιµή-
σεις του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδας είναι ότι η θερµο-
κρασία του Παγασητικού θα πέσει επτά µε εννέα βαθµούς. Κα-
ταλαβαίνετε τι σηµαίνει αυτό για το περιβάλλον; Τι σηµαίνει αυτό
για την περιοχή; 

Πήγατε να περάσετε τριακόσους πενήντα τόνους ΤΝΤ από το
Λαύριο, αντίστοιχα άλλο οπλισµό για να τον πάτε στην Ουκρανία
και ξέρουµε ότι καθηµερινά υπάρχουν µαύρα βαγόνια νατοϊκά
στα τρένα. 

Μπορείτε εσείς να διαβεβαιώσετε, κυρία Υφυπουργέ, ότι δεν
θα υπάρξει κανένα σαµποτάζ στο πλαίσιο του ενεργειακού αντα-
γωνισµού όπως αυτά που γίνονται -δεν ξέρω αν τα γνωρίζετε. Το
Nord Stream τον κατέστρεψαν µε µία αντίστοιχη έκρηξη.

Καταλαβαίνετε τι έχει να γίνει όταν -που εκεί πάει το πράγµα-
οξυνθούν ακόµα περισσότερο οι ανταγωνισµοί; Βάζετε τον Βόλο
µέσα στο µάτι του κυκλώνα και µας λέτε κιόλας ότι δεν είναι νέα
πιθανή κοιλάδα των Τεµπών. Τι έρχεστε να πείτε δηλαδή ξανά;
Αφού κάνατε µία εισαγωγή λέγοντας ότι δεν υπάρχει κανένα πε-
ριβαλλοντικό θέµα -σας ανέφερα κάποια λίγα από τα πολλά που
έχουν αναφερθεί-, κάνατε την ανήξερη, ότι δεν γνωρίζετε και να
σας στείλουµε και τις σχετικές µελέτες. Παραπάνω από δύο χρό-
νια είµαστε στον δρόµο ενάντια σε αυτό το ζήτηµα και έρχεστε
να πείτε ότι «θα δούνε οι ανεξάρτητες υπηρεσίες». 

Τα είπατε ξανά. Δεν απαντήσατε όµως στο ερώτηµα. Το ερώ-
τηµα δεν είναι αυτό, κυρία Σδούκου. Το ερώτηµα είναι τι θα κά-
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νετε για να απαγορεύσετε. Να πάρετε θέση, λέµε, εσείς ως Κυ-
βέρνηση. 

Θα απαγορεύσετε τη συγκεκριµένη επένδυση, ναι ή όχι; Να το
πείτε ξεκάθαρα για να ξέρουµε και εµείς, οι κάτοικοι της Μαγνη-
σίας -και όχι µόνο- και πώς θα σας αντιµετωπίσουµε όλους εσάς
τώρα και όσους είχαν έρθει πριν από εσάς και όσους θα έρθουν
µετά από εσάς να φέρετε αυτή τη νέα κοιλάδα των Τεµπών στην
περιοχή της Μαγνησίας. 

Εγώ επαναλαµβάνω το εξής: Την ίδια ώρα που λέτε ότι η Ρυθ-
µιστική Αρχή Ενέργειας είναι ουσιαστικά ο Πόντιος Πιλάτος και
νίπτει τας χείρας σε αυτήν τη φάση, λέει ότι δεν προκύπτουν
στοιχεία που να συνεπάγονται µέγιστα περιβαλλοντικά προβλή-
µατα. Το γράφω αυτό µέσα, ναι ή όχι; Εγώ µπορώ να σας το
φέρω πέντε φορές να το διαβάσετε και να το δείτε. Γράφει µέσα
ότι «αν και  υπάρχουν σηµαντικοί κίνδυνοι…». Τι σηµαίνει «σηµα-
ντικοί κίνδυνοι»; Μπορείτε να µας το πείτε; Εγώ µπορεί να µην το
καταλαβαίνω. Λέει ότι  υπάρχουν σηµαντικοί κίνδυνοι, άρα υπάρ-
χουν κίνδυνοι, αλλά λέει ότι είναι αντιµετωπίσιµοι µε τα κατάλ-
ληλα µέτρα. Ποια κατάλληλα µέτρα; Σας έχει εµπιστοσύνη ο
κόσµος για κατάλληλα µέτρα; Αφού όλα αυτά τα κατάλληλα
µέτρα µπαίνουν στο ζύγι του κόστους - οφέλους, όπου κόστος
είναι η ασφάλεια και η ζωή του λαού, του κόσµου, όπως έγινε και
στο έγκληµα στα Τέµπη. Και ναι, θα το λέµε και θα το πούµε έτσι:
ότι αυτό είναι µια νέα κοιλάδα των Τεµπών που πάτε να κάνετε. 

Το ερώτηµα είναι σαφές και απαντήστε σε αυτό: Τι θα κάνετε
για να το απαγορεύσετε για να πάρουµε και εµείς τα µέτρα µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μεταξά.

Κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΣΔΟΥΚΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και

Ενέργειας): Εσείς έχετε παρουσιάσει έναν Παγασητικό σαν να
είναι σε εµπόλεµη ζώνη. Πραγµατικά δεν µπορώ να καταλάβω.

Διερωτώµαι, όµως, το εξής: Δεν θα πουν οι αρµόδιες υπηρε-
σίες τι ισχύει και τι όχι και θα το πούµε εµείς εδώ στη Βουλή,
κύριε Βουλευτά;

Εσείς πήρατε στοιχεία -εικάζω- από τη µελέτη περιβαλλοντικών
επιπτώσεων που καταθέτει ο εκάστοτε επενδυτής σε µία υπηρε-
σία πριν γνωµοδοτήσει η υπηρεσία, τα αξιολογήσατε και τα κρί-
νατε. 

KΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Θα απαγορεύσετε
την επένδυση, ναι ή όχι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κύριε
Μεταξά.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΣΔΟΥΚΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Με συγχωρείτε, πραγµατικά, πώς µπορεί να απαντή-
σει το Υπουργείο όταν δεν έχει στα χέρια του τις γνωµοδοτήσεις
των αρµόδιων υπηρεσιών;

Από εκεί και πέρα, ανεξάρτητα από την αδειοδοτική διαδικα-
σία, υπάρχουν πάρα πολλές άλλες παράµετροι για το αν µια
επένδυση υλοποιείται ή όχι, γιατί δεν κατασκευάζονται τέτοιου
είδους έργα εν κενώ. Χρειάζεται να αξιολογηθεί µια ολόκληρη
κατάσταση στην αγορά της ενέργειας, αν υπάρχει η απαραίτητη
ζήτηση φυσικού αερίου στην περιοχή που να δικαιολογεί να χρει-
άζεται να γίνει άλλη µια µονάδα στη χώρα µας; Αυτό έχει αξιολο-
γηθεί ή όχι; Αυτήν τη στιγµή η χώρα µας καλύπτει τις ανάγκες
της σε φυσικό αέριο πρέπει να σας πω από τις υπάρχουσες υπο-
δοµές.

Το δεύτερο που έχω να σας πω για το συγκεκριµένο έργο ότι
δεν είναι στις προθέσεις του Υπουργείου να χρηµατοδοτήσει µε
κρατικά ή ευρωπαϊκά κονδύλια µία τέτοια επένδυση όπως έγινε
στο παρελθόν που υπήρχε η αναγκαιότητα στη χώρα µας να
έχουµε µία εγκατάσταση σε LNG για να καλύψουµε τις ανάγκες
µας. 

Εποµένως, αυτήν τη στιγµή, αυτό που µπορώ να σας πω ότι
δεν είναι καθόλου βέβαιο ότι υπάρχουν οι εµπορικές προϋποθέ-
σεις βιωσιµότητας ενός τέτοιου εγχειρήµατος. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ - ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΕΤΑΞΑΣ: Η εταιρεία γιατί το
προχωράει; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΣΔΟΥΚΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Αυτό µπορώ να σας απαντήσω. Ο επενδυτής µπορεί
να λέει ό,τι θέλει και µπορεί να κάνει ό,τι θέλει.

Εγώ σας απαντώ από πλευράς του Υπουργείου ότι πρώτον,
δεν έχει ολοκληρωθεί η ενεργειακή αξιολόγηση. Μα δεν υπάρ-
χουν οι προϋποθέσεις.

Το άλλο που λέτε, κύριε Βουλευτά, επειδή το άκουσα να το
αναφέρετε -και αυτό επίσης το θεωρώ προσβλητικό-, µιλάτε εδώ
στην ερώτησή σας για θιασώτες της πράσινης ανάπτυξης και τα
µονοπώλια της ενέργειας. Εγώ, λοιπόν, που, ας πούµε, είµαι µια
θιασώτρια της πράσινης ανάπτυξης, όπως λέτε, σας απαντώ ότι
κάναµε πάρα πολύ καλά που επενδύσαµε ως χώρα στην ενεργει-
ακή ανεξαρτησία της χώρας µας. Γιατί η Ελλάδα σήµερα, κύριε
Βουλευτά, αξιοποιεί τις δικές της ενεργειακές δυνατότητες. Ξέ-
ρετε νοµίζω ότι σήµερα πάνω από το 55% της ηλεκτρικής ενέρ-
γειας που καταναλώνουµε το παράγουµε από τις δικές µας
πηγές. Αυτή είναι η εγχώρια παραγωγή ενέργειας, η οποία µας
επέτρεψε στην έξαρση της ενεργειακής κρίσης να µπορέσουµε
να κρατήσουµε τις τιµές του ρεύµατος σε προσιτά επίπεδα.

Εσείς, δηλαδή, τι θα θέλατε; Με συγχωρείτε, τι θα θέλατε; Θα
θέλατε µια χώρα, η οποία είναι εξαρτηµένη από εισαγωγές ενέρ-
γειας; Θέλετε δεξαµενόπλοια που να φέρνουν µαζούτ; Τα λιγνι-
τωρυχεία είναι το όραµά σας; Το όραµα του ΚΚΕ είναι τα λιγνι-
τωρυχεία;

Εµείς υποστηρίζουµε, λοιπόν, την πράσινη µετάβαση, επειδή
αυτή µας οδηγεί στην ενεργειακή αυτάρκεια της χώρας, µας οδη-
γεί σε µειωµένες εκποµπές ρύπων και καθαρότερο περιβάλλον
και µας οδηγεί, προφανώς, σε αυτό που αποζητούµε στο τέλος
της ηµέρας που είναι φθηνή και άφθονη ενέργεια για τα νοικο-
κυριά και τις επιχειρήσεις. Αυτό είναι το όραµα της δικής µας Κυ-
βέρνησης και πάνω σε αυτό εργαζόµαστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε την
κυρία Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 10.06’ λύεται η συνεδρίαση για τη Δευτέρα 17
Μαρτίου 2025 και ώρα 15.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώ-
µατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.

9508 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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